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Rada Gminy w Waśniowie 

 

Protokół nr XXIX/2021 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie 

odbytego w dniu 14.06.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.  

Obrady rozpoczęto 14 czerwca 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:40 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Buczkowski 

2. Janusz Bugajski 

3. Mirosław Chamera 

4. Krzysztof Chojnacki 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Łukasz Pawłowski 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył dwudzieste dziewiąte 

posiedzenie Rady Gminy, piąte tegoroczne i poprosił o sprawdzenie quorum. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący poprosił Radnego Dariusza o wzięcie udziału w quorum. 

Przewodniczący poinformował, iż obrady są prawomocne, ponieważ na 15 Radnych, udział w 

obradach bierze 12 Radnych (obecnych 11). Ze względu na błąd elektroniki i różne odczyty 

na tablecie Przewodniczącego oraz komputerze obsługi Rady Gminy Przewodniczący 

poprosił o ponowne sprawdzenie quorum.  

Przewodniczący wyjaśnił, iż „technika szwankuje”, ale licząc „na piechotę” obecnych 

jest 11 Radnych a 4 Nieobecnych. Obrady są prawomocne.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem, każdy z Radnych otrzymał 

porządek obrad 5 dni przed rozpoczęciem posiedzenia. Zapytał czy ktoś z Pań i Panów 

Radnych chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenie zmian w uchwale Nr 

XXVI/202/2021 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 marca 2021 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenie zmian w uchwale Nr 

XXVI/203/2021 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 marca 2021 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XLIV/251/2018 Rady Gminy Waśniów z dnia 22 lutego 2018r. w sprawie zasad 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska polegającej na wymianie urządzenia grzewczego w budynkach 

mieszkalnych położonych na terenie Gminy Waśniów. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Waśniów. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-

finansowej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie 

15. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Waśniów za 2020 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Waśniów. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Waśniów za 2020r. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Waśniów 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, 11 Radnych za. 
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4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący przypomniał, iż protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony godzinę przed rozpoczęciem obrad oraz był dostępny do wglądu w Biurze Rady 

Gminy. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

protokół pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie, 11 głosów za. 

 

Przewodniczący poinformował, iż wszystkie punkty techniczne, które umożliwiają 

obradowanie zostały dopełnione i powitał na powitał na obradach Wójta Krzysztofa 

Gajewskiego. Przewodniczący przypomniał, że sesja jest szczególna, ponieważ dzisiaj będą 

oceniać cały rok działalności i będą oceniać sprawozdanie wykonanie budżetu z roku 

poprzedniego.  Przewodniczący powitał na obradach również Skarbnik Bogumiłę Bugaj,  

Sekretarz Joannę Zajączkowską,  Kierownik Gminnej Opieki Społecznej Janinę Kamińską,  

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Iwonę Wiśniewską oraz Radnych 

 

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Proszę o zabranie Panie Wójcie na siedząco, aby było 

wygodnie głosu. 

Wójt Gminy Krzysztof Gajewski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Tych informacji 

trochę się uzbierało, ale w takiej może niechronologicznej, ale ważnej z racji występujących 

tych wszystkich spraw na bieżąco. 

- Sprawa, która nas wszystkich dotyczy, była ta informacja, która było zapytanie na 

Komisjach, ja odpowiem, jeżeli chodzi o sprawy biogazowni w miejscowości Boksyce. Jak 

Państwo wiedzą postanowienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kielcach, ono 

zostało podjęte. Uchylające to postanowienie Samorządowe Kolegium w Kielcach i złożyło z 

powrotem, przesłało dokumenty do ponownego rozpatrzenia. 

Ze względu na to, że jest tam wiele rozbieżności, nieścisłości co do prowadzenia tej 

inwestycji cała ta procedura została cofnięta praktycznie można powiedzieć do punktu 

wyjścia. 

Oczywiście utrzymujemy to stanowisko jako gmina, że i to SKO w części potwierdziło, co do 

tych propozycji, które były złożone i nie kompletności dokumentów. Jesteśmy na etapie, 

wezwania do przedłożenia stosownych dokumentów, a szczególnie chodzi tutaj o wydanie 

decyzji środowiskowej. Oczywiście wpłynęły dokumenty, które inwestor złożył w trakcie, ale 

one nie mogą być rozpatrywane z racji tego, że musi być to podjęty zespół wszystkich 

kompletnych działań i przedłożonych w odpowiednim czasie w związku z czym, ta procedura 
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jest jakby rozpoczęta na nowo. Tyle mogę powiedzieć na tym etapie, bo trwa to procedowanie 

i wszystkie te informacje, o których mówiliśmy, tak jak to postanowienie, które było wydane 

przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Kielcach, mówimy o składzie orzekającym. 

Całe to postanowienie z uzasadnieniem przesłaliśmy do 23 osób dokładnie, które są stroną 

postępowania w tej decyzji, informując jak ta sprawa wygląda od, że tak powiem całego 

postępowania w tej kwestii i na bieżąco te informacje będziemy oczywiście przekazywać. 

Przyznajemy, uznajemy, że ta sprawa powinna mieć również tą opinię środowiskową, 

ponieważ tak jak mówimy te wszystkie warunki, które są tam przedkładane, powinna ta 

inwestycja spełniać pewne kryteria i pełną kompletność, że tak powiem dokumentacyjną. 

Tyle w tej sprawie. Sprawa ważna, istotna. Myślę, że rozmawialiśmy na Komisjach w tej 

kwestii. 

- W kolei tak, w takiej kolejności, tak jak mówiliśmy, jest już temat  przygotowany do 

przetargu w dniu jutrzejszym na wykonanie w ramach Lokalnej Grupy Działania wspólnie ze 

środków, które mamy do dyspozycji na, mówię świetlice tutaj w Waśniowie i ten obiekt  

w Witosławicach. Dokumentacja przewiduje tutaj 9 zagadnień w poszczególnych projektów 

od remontu, tak jak mówiłem cząstkowego, remontu kapitalnego, wymianę instalacji 

świetlicy  

i tutaj całego zaplecza do pomieszczeń i dojścia do oświetlenia, jak i wiat w Witosławicach.  

I to zostało już, że tak powiem sfinalizowane, zaprojektowane w dniu jutrzejszym następuje 

procedowanie tutaj, jeżeli chodzi o zamówienie, wyłonienie w drodze zamówienia. 

- Kolejną rzeczą, tak jak mówiliśmy na dzień dzisiejszy dołączyliśmy do grona gmin, które 

podpisały to porozumienie, umowę, jeżeli chodzi o realizację programu Czyste Powietrze, 

mówiłem o tym. 5 wniosków jest przesłanych do rozpatrzenia przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i również robimy, w trakcie jesteśmy przygotowania takich rozmów na 

temat właśnie Stop Smogowi. Program krajowy, który przewiduje wsparcie, że tak powiem  

o najniższych dochodach mieszkańców. I próbujemy ten temat w jakiś sposób przeanalizować 

i będziemy chcieli, żeby go wdrożyć również na terenie gminy w sensie pełnej informacji, bez 

względu wszystkich mieszkańców mówimy tutaj o kryteriach dochodowości, 2 000 to jest na 

jedną osobę, 2 222 złote i w przypadku wielorodzinnych 1 640 złotych, ale ta kwota nie może 

przekraczać tego minimum, które jest przydzielone do poszczególnych stopni, że tak powiem, 

ubiegania się o ośrodki. 

Natomiast przy Programie Czyste Powietrze, większy dochód powoduje wtedy zmniejszenie 

dotacji przez fundusz dla kwot, które mają większe, rodziny mają większe dochody. W 

związku z czym myślę, że ten program jest w trakcie opracowania, będziemy go bardzo 

dogłębnie analizować i próbujemy, aby mógł on po prostu zafunkcjonować. Ta kwota jest 

również równowartością tam do 53 000 złotych na jedno gospodarstwo. 

- Również w dniu 15 czerwca będzie uroczyście przekazywany pojazd ten, który został 

zakupiony wspólnie. Mówię o OSP Witosławice, samochód Man 18 320 będzie 

przekazywany na uroczyście na placu Komendy Wojewódzkiej do włączenia do krajowego 

systemu. 

- Również informuję, że na naszych obiektach szkolnych w Waśniowie w sobotę, piątek, 

sobota, niedziela, przez 3 kolejne weekendy odbywa się szkolenie dla strażaków, kurs 

kwalifikowanej pomocy przedmedycznej. Robimy to w ramach programu wsparcia ze 

środków unijnych, 10 osób z terenu naszej gminy uczestniczy za darmo w tym kursie i ten 

certyfikat, osiągną ten certyfikat. Również będziemy mieli 5 recertyfikacji za darmo dla tych, 

którzy już posiadają te uprawnienia udzielenia pierwszej pomocy. Oczywiście będzie się to 

kończyć egzaminem państwowym. 

- Proszę państwa, tak jak informowałem, w dniu 1 czerwca na terenie wszystkich szkół odbył 

się dzień dziecka. Tutaj w tym miejscu dziękuję wszystkim prezesom jednostek Straży 

Pożarnej, szczególnie w Waśniowie, OSP Waśniów, OSP Witosławice, OSP Momina, gdzie 
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bardzo czynnie uczestniczyli właśnie pokazania nowoczesnego sprzętu również i możliwości 

udzielenia pierwszej pomocy, właśnie wykorzystania również i pokazu defibrylatorów, jak  

i również udzielania pierwszej pomocy dla takich, takiego szkolenia dla dzieci i młodzieży. 

Spotkało się to z bardzo ogromnym zainteresowaniem. Wiemy, że szkoły wróciły po 

pewnym, długiej przerwie spowodowanej pandemią. Osobiście byłem nawet zainteresowany 

jak ta młodzież, jak dzieci zaczynają odreagowywać, że tak powiem na wspólne, że tak 

powiem świętowanie chociażby w dniu dnia dziecka i trzeba powiedzieć, były to różne formy 

i sportowe  i strażackie, wycieczkowe, biwakowe. Myślę, że powoli zaczyna wracać pewna 

taka trochę normalność. I oczywiście przy tej okazji wręczyliśmy nagrody dla uczniów, 

którzy startowali w różnych konkursach pozaszkolnych, poza przedmiotowych, poza 

olimpiadami tych olimpiadami przedmiotowymi, takich organizowanych jak KRUS, czy 

Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, czy formy uczestniczenia w różnych konkursach, czy to 

śpiewaczych, czy to plastycznych, wyróżniliśmy tutaj z panią kierownik Centrum Usług 

Wspólnych, panią Wiśniewską, byliśmy podczas objazdu, były podziękowania dyrektorów 

szkół. ufundowany był również słodki poczęstunek dla wszystkich dzieci. 

- Proszę państwa, również trwa procedowanie, generalnie będzie już w najbliższy w tym 

tygodniu forma przygotowanych dokumentów do zapytania o cenę, o rozwijamy kompetencje 

kluczowe w szkole w Boleszynie. To są te sprawy, które żeśmy szkoła przyjęła ten system 

funkcjonowania, że tak powiem  prowadzenia szkoleń dla kadry pedagogicznej, 

przeprowadzenia dodatkowych zajęć dla wszystkich dzieci ze szkoły w Boleszynie, 

doposażenie w dodatkowy sprzęt i wyposażenie, także będzie to również procedura 

wyłonienia części zakupowych rzeczy dla szkoły, tak jak sali informatycznej 12 zestawów 

komputerowych, z biurkami, UPS-y, 4 monitory, wyposażenie służące prowadzeniu w sposób 

interaktywny, zestawy edukacyjne i tak dalej i tak dalej. Tego sprzętu jest dość dużo i szkoła 

przy pomocy gminy uzyskała dofinansowanie na realizację tego projektu w wysokości ponad 

320 000, więc jest to program, który będzie działał przez okres 2 lat i uzyskało to 

dofinansowanie w 100%, także jest dobrze napisany tutaj projekt, przy udziale tutaj 

kierownika referatu technicznego Pana Sylwka Grąkowskiego i pracowników, również 

przygotowane były wszystkie materiały niezbędne tutaj dla uzupełnienia przez Centrum 

Usług Wspólnych. Także widać, że wspólny projekt został tutaj bardzo mocno oceniony i 

został wdrożony przez Urząd Marszałkowski. 

- I kolejną rzeczą, która myślę, że jest dla nas też istotna, ciekawa w tym naborze wniosków, 

które składaliśmy, jesteśmy jednym z większych beneficjentów, jeżeli chodzi o pozyskiwanie 

środków z Funduszu Usług Przewozowych i te wszystkie kursy i autobusy, które już jeżdżą, 

one zostały przywrócone po tym okresie właśnie dość długiej przerwy, bo one funkcjonowały 

w ograniczeniu. Również złożyliśmy w dodatkowym naborze wniosek na uruchomienie 

właśnie w dni wolne, czyli w dzień wolny, generalnie mówię tutaj, o sobocie. Będzie również 

3 kursy autobusów między taką trasą Ostrowiec Świętokrzyski - Wałsnów i te autobusy będą 

o 7, 9 i 11 z minutami z Ostrowca i z Grzegorzowic o 8, 10, 12. Chodzi tutaj o, tak zwane dni 

targowe, dni wolne te, które były takie wnioski od mieszkańców gminy. Zasugerowaliśmy się 

tym, będzie to również wsparcie 50 na 50% w tej puli środków przeznaczonych wspólnie  

z Powiatem do uzupełniającej kwoty, która będzie przyznana przez Urząd Wojewody. 

- Proszę państwa, kolejna rzecz też tutaj podziękowanie i duże zaangażowanie tutaj jest 

Szkoła Podstawowa w Waśniowie przy udziale tutaj Centrum Usług Wspólnych, przy udziale 

również samorządu nas jako gminy, napisany został wniosek do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej do takich prac konkursowych zgłoszonych w 

ramach „Czyste Świętokrzyskie”, to pod taką nazwą ogłoszony był konkurs i tutaj 

znaleźliśmy się w gronie 20 paru gmin, która otrzymała wsparcie 28 prac takich 

konkursowych. Otrzymamy nagrodę  

w wysokości 4 800 złotych z przeznaczeniem na likwidację wskazanych dzikich wysypisk 
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śmieci na terenie Gminy Waśniów, ale tutaj dużą pracę włożyła młodzież i mimo 

ograniczenia pandemicznego tą kwotę mogła tylko wnioskować jedna szkoła, więc tutaj 

wytypowaliśmy, że to jest największa szkoła nasza w Waśniowie, wystąpiła z wnioskiem i 

jesteśmy w gronie tak jak powiedziałem tych, którzy te środki otrzymali. Będziemy mieli do 

końca 30 czerwca uzupełnienie tych i możemy ten wniosek już w tym terminie regulować, 

realizować. 

- Proszę państwa, również otrzymaliśmy tutaj od Pana Marszałka Województwa Andrzeja 

Bętkowskiego na moje ręce również podziękowanie za realizację projektu „Rozbudowa 

infrastruktury informatycznej jednostek samorządu terytorialnego”.  I tutaj Pan Marszałek 

dziękuje akurat za innowacyjność, za wsparcie, że dla budowy społeczeństwa 

informatycznego oraz wzrost potencjału inwestycyjnego regionu i są podziękowania za 

wspólną realizację tych zadań, które zostały ocenione bardzo wysoko o budowie tej 

infrastruktury w naszej gminie.  

W związku z czym, mamy ten temat rozliczony, zamknięty. 

- Kolejną sprawą, którą tak jak mówiłem realizujemy, to są zadania dróg gminnych. Skoro  

w tym programie dróg gminnych, to najpierw powiem, że na dzisiejszej sesji będziemy mieli 

2 tematy związane z dofinansowaniem, dotacją dla powiatu na nasze 2 drogi powiatowe  

w miejscowości, można powiedzieć Janowice, Kraszków i miejscowości Nosów. Tam już ten 

teren został wykonawcy przekazany. BUDROMOST Starachowice, te tematy będzie 

realizował. I w przypadku Kraszkowa będzie to jedno ciągiem wykonywana inwestycja,  

a drugim ciągiem będzie odbywać się komunikacja kołowa. Natomiast w miejscowości 

Nosów ze względu na parametry drogi będzie ta droga zamknięta dla ruchu, ale są inne 

możliwości objazdowe, które zostaną w odpowiedni sposób oznakowane i przygotowane 

objazdów. 

- W miejscowości Zajączkowice trwa inwestycja jakby prawie kilometra odcinka, która 

została podłożona masa bitumiczna. Trwają pracę wjazdowe na posesję, czyli utwardzenie 

poboczy częściowe zjazdów, natomiast od środy kompleksowo będą układarkami układane 

wszystkie pobocza i wykonywane te elementy końcowe i zostaną nam elementy 

oznakowania, jak i barier na przepustach i na mostach.  

- To samo się dzieje pracę na odcinku w Grzegorzowicach wykończenia trwają również na 

poboczach i układanie tych żaluzji betonowych. Również odwodnienia i odprowadzenie wód 

powierzchniowych i również bariery mostowe, znaki zostają jeszcze do wykonania. I na 

odcinku dróg, drogi w Nowym Skoszynie, gdzie ma on prawie 2 kilometry 300 ten odcinek, 

po uzgodnieniach wcześniejszych przestawiona jest linia energetyczna słupowa, a takiego 

słupowa na, tak zwaną konstrukcję wiązaną, przesunięta jest ona wyjęta, że tak powiem z 

rowu, który umożliwia teraz wykonanie rowu odwadniającego drugostronnego pod 

warunkiem, że no mieszkańcy tam jeszcze usuną te elementy, które no są jakby w zajętości 

pasa drogowego i są po prostu w pasie drogi, mówimy tu o częściowym ogrodzeniu, o 

zejściach do posesji i tak dalej. To prace przekazaliśmy uzgodnienia z wykonawcą, są w 

stanie już realizować to, ten odcinek około 220 metrów na bieżąco. 

- I również od środy kompleksowo będą wykonywane utwardzenia poboczy, jak i również 

wykonywanie tych wszystkich przy przepustach odwodnień i odprowadzenia wód. 

- I skoro jestem przy drogach, wszystkie te rzeczy, o których mówiliśmy na Komisjach, czyli 

generalnie takie zadania jak mówiliśmy, że modernizacja obejmująca przebudowę dróg  

w Grzegorzowicach, w Sławęcicach, dokumentacja pełna z miejscowości Kotarszyn, Nowy 

Skoszyn Piotrów, Nosów, jak i również Wronów, dojazdowej do gruntów w Nowym 

Skoszenie te wszystkie odcinki dróg, tam gdzie są drobne uzupełnienia dokumentacyjne, 

pełne dokumentacja i zgłoszenie. Natomiast jest w niektórych miejscach jest potrzebna 

aktualizacja  
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i oczywiście zgody na piśmie tam, gdzie są jakieś niedociągnięcia, jeżeli chodzi o przebieg 

niektórych odcinków jest to regulowane. 

Wszystkie te kwestie, tak jak powiedziałem, są zlecone jest w czwartek w tym tygodniu 

rozstrzygnięcie procedury przetargowej na wykonanie kolejnych odcinków dróg lub tak 

zwanej aktualizacji poszczególnych projektów i również są wykonywane projekty tych zadań, 

takich jak chociażby zagospodarowanie placów czy terenów, tak jak przy remizie w 

Grzegorzowicach, czy placów, czy spraw związanych z wykonaniem chociażby wyceny 

zadań, które są dla pogłębienie lub oczyszczanie rowów. 

- Tak jak mówiłem z Powiatem mamy kolejne pismo, które jest bardzo świeże, bo ono dzisiaj 

wpłynęło do nas. To jest, mamy się określić do 23 czerwca wraz z wstępną deklaracją 50% 

udziału finansowego gminy we wkładzie finansowym, chodzi tutaj o zgłoszenie w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Lokalnych, minimum znaczy minimum, maksymalnie 

przepraszam 2 zadania, tak pisze w piśmie tutaj pan Wicestarosta. Pod względem ważności 

maksymalnie 2 propozycji zadań do zgłoszenia przez powiat w ramach wyżej wymienionego 

naboru. No i ten temat tutaj musimy określić i udział własny zapewnić 50% udziałem 

samorząd powiatowy, samorząd do zadań oczywiście w ramach Funduszu Rozwoju Dróg 

Samorządowych.  

To jest temat, który musimy dokonać, zrobić tak jak mówiłem i mówię o drogach. Wszystkie 

elementy, proszę Państwa, koszenia przy drogach gminnych zostały zakończone. Są jakieś 

drobne jeszcze poprawki przy zjazdach, przepustach i przy tak zwanych dużych spadkach 

terenowych lub tam, gdzie no mówię rowy są, za rowami są położone tereny nasze, w 

związku z czym tam dokaszamy, robimy te tereny, uzupełniamy. Myślę, że w większości te 

prace zostały wykonane, zrobione tak jak, są odbierane teraz przez Referat Techniczny. 

- Co do rewitalizacji przestrzeni turystycznej przy zbiorniku wodnym Waśniów, tutaj 

jesteśmy po wstępnych uzgodnieniach i spotkaniu z szefową Wspólnoty .Z Zarządem 

Wspólnoty będzie spotkanie w sprawie właśnie tego programu i zadania wpisanego w ramach 

Programu Funduszy Lokalnych, ma być ta realizowana, ta inwestycja w ramach odmulenia 

zbiornika wodnego, nabrzeżu umocnienie dookoła wybudowany chodnik wraz  z 

oświetleniem dodatkowo wiec zostaną zbudowane molo i tak dalej i tak dalej. To zadanie jest 

wpisane do budżetu. Chcemy, aby sformalizować wszystkie sprawy proceduralno-prawne i 

również będzie do tego uruchomiona procedura, procedura wyłonienia dokumentacyjnego 

- I również jesteśmy w trakcie wyłonienia również wykonawcy w zasadzie przygotowane są 

wszystkie składowe do przetargu na wyłonienie przetargu na projekt i wykonanie świetlicy  

w miejscowości Janowice.Tak jak mówiliśmy, chcemy również, żeby w tej świetlicy  

w Janowicach oprócz placu zabaw, parkingowego miejsca, zmiany przystanku autobusowego, 

cofnięcia go i poszerzenia pasa drogowego prawoskrętu, że tak powiem w kierunku 

Nagorzyc, również wykonanie takiej sali tradycji Jana Piwnika „Ponurego”. Więc chcemy to 

wszystko zająć, ująć w tym projekcie. 

- Tak jak mówiłem 17 maja podpisaliśmy z Panią Skarbnik porozumienie międzygminne to 

jest, aż 17 gmin z naszego powiatu, Ostrowiec, Ćmielów, Bałtów, Bodzechów, Waśniów, 

oczywiście Kunów. Ze Starachowickiego, Brody, Pawłów, Wąchock, Mirzec, Skarżysko-

Kamienna, Skarżysko Kościelne, Bliżyn, Suchedniów, Końskie i Stąporków. Podpisaliśmy 

taką, takie porozumienie bardzo uroczyście w Skarżysku, to jest porozumienie w sprawie  

i najważniejsze określające strategię działania Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miast 

Północy. 

Tak jak mówiłem ma być to opracowanie, możliwe będzie wspólne przygotowanie realizacji 

projektów ze środków unijnych w ramach programów krajowych i zagranicznych ze środków 

budżetu państwa i innych środków zewnętrznych, a szczególnie chodzi o tutaj o środki unijne 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2021-2027 z zakresu rewitalizacji. 

Mogą być to zadania związane z gospodarką odpadami, efektu, efektywność energetyczna, 
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niskoemisyjność, wsparcie również zarówno mobilności infrastruktury edukacyjnej, 

społecznej, turystycznej, również i gospodarczej, czy nawet i wodnokanalizacyjnej, więc 

myślę, że jest to szeroki zakres zadaniowy i to porozumienie daje nam, że tak powiem tutaj 

kolejną szansę ubiegania się o te środki. 

Trzeba podkreślić, że w obowiązkach stron porozumienia nasza gmina jako udział 

procentowy w koszcie opracowania, nieważne, czy to będzie strategii, czy dokumentów 

strategicznych dla tego MOF-u będziemy mieli udział nasz wysokości 2%, 2,123. Oczywiście 

największe miasta w przeliczeniu, to są na ilość mieszkańców w związku z czym myślę że to 

jest sprawiedliwa forma udziału gmin w opracowaniu materiałów strategicznych, którzy 

muszą być razem ściśle powiązane i związane. Oczywiście w sprawach, które będą dotyczyć 

tych gmin, bo wiadomo, że komunikacji jako takiej swojej nie będziemy tworzyć, czy innych 

zadań, które wynikają i są przypisane, że tak powiem dla miast. Ale to jest wykonane. 

- Również, skoro mówię o tej formie, również Związek Gmin Gór Świętokrzyskich podjął 

stosowne działania i już określiliśmy również strategię działania przypisaną w kosztach 

poszczególnych sektorach zarówno czasowych, jak i również finansowych i też to jest oparte 

również na tym, że proporcjonalnie każda gmina będzie uczestniczyć co do ilości 

mieszkańców zamieszkałych na danym obszarze, danej jednostki samorządu terytorialnego. 

Również w dniu jutrzejszym będziemy mieli posiedzenie członków zgromadzenia Związku  

w który będziemy te sprawy również omawiać i również to co mówiliśmy w tym programie  

i ścieżek rowerowych i budżetu, jak i również prac związanych z bieżącym raportowaniem  

i możliwościami pozyskiwania środków zadań na te rzeczy, które mówiłem chociażby 

dotyczące MOF-u. 

I to jest drugi obszar i trzeci obszar o którym mówiliśmy Państwu, że jesteśmy w tych 16 

gminach, które są o tak zwanych niskich kryteriach dochodowości, liczymy również, że ten 

fundusz wsparcia będzie nam umożliwiał preferencyjnie również pozyskiwanie środków  

w obszarze gmin, o tak zwanych niskich dochodach. 

- Proszę państwa, tak jak mówiliśmy, wszystkie te zadania przyszło nam realizować w dość 

nieciekawym czasie, dlatego była utrudniona tutaj, jakby pewna i dostępności i forma 

wsparcia, ale myślę, że cała ta izolacja i wszystkie sprawy związane z pokonywaniem tych 

wszystkich trudności, chciałbym tutaj podziękować wszystkim kierownikom jednostek 

organizacyjnych, dyrektorom szkół, placówek zdrowia, wszystkim pracownikom, we 

wszystkich formach funkcjonowania w samorządzie, że stanęliśmy naprawdę na wysokości 

zadania swoich jednostek i realizowaliśmy to w sposób najlepszy, jak potrafiliśmy i właściwie 

aby nie było tutaj większych jakiś utrudnień, tak samo jak i przyjmowania interesantów, czy 

leczenia, czy szkoły zabezpieczenia wszystkich wytycznych, które były. 

I tak jak powiedziałem, szczególne tutaj podziękowania też kieruje do Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, bo tam docieranie do ludzi samotnych, starszych, leżących, czy 

pomagających, osoby przez pracowników socjalnych, prawda, czy przez pracowników, którzy 

na co dzień zajmują się opieką tych osób, no wymagało, że tak powiem wielu tutaj działań, 

zabiegów, ale również i pewnej odpowiedzialności, odporności psychicznej, bo wiem, że to 

nie jest takie proste, nie jest takie łatwe. 

- Również w ramach GOPS-u realizujemy program pomocy seniorom, Wspieraj Seniora, 

dowóz zakupów, leków. Ponadto organizujemy zdalne warsztaty, konkursy dla różnych grup 

wiekowych i tak dalej i tak dalej. Osoby, które potrzebują wsparcia, mogą zgłaszać się 

również przez pracowników GOPS-u, członków Gminnych Komisji czy Zespołu 

Interdyscyplinarnego. I tutaj otrzymaliśmy dofinansowanie na tego Wspieraj Seniora, w 

pierwszej kwocie 15 700  

i teraz 55 000 na ten, na tą formę działalności. 

- Również ta informacja na dzisiaj świeża, mamy również, dotycząca Programu „Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej” mamy już 4 asystentów. Być może jeszcze będziemy mieli 
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po lipcu 1 lub 2 osoby, bo są takie zapotrzebowania. W każdym bądź razie, zawarta została 

umowa tak jak mówiłem wcześniej kwota na 91 000 na zadania do końca tego roku. 

Przedmiotem wsparcia tego funduszu w ramach tego Programu są dzieci do 16 roku życia  

z orzeczeniem niepełnosprawności, wskazaniem konieczności stałej lub długotrwałej opieki 

lub pomocy innej osoby w związku ze znaczną ograniczoną możliwością samodzielnej 

egzystencji tych osób oraz osób niepełnosprawnych posiadających oczywiście orzeczenie o 

tak zwanym znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności. 

No i to tak jak mówiłem, zapewnia możliwość skorzystania przez te osoby niepełnosprawne  

z pomocy asystenta, ale również przy wykonaniu codziennych czynności funkcjonowania  

w codziennym jego również życiu. To funkcjonuje i tak jak mówiłem mamy już 4 asystentów, 

bo muszą być to osoby, które są no przygotowane, mają odpowiednie przygotowanie do tej 

pracy. 

- Proszę Państwa, również w dniu 17 czerwca odbędzie się posiedzenie w zasadzie walne 

zgromadzenie wspólników Zakładu Unieszkodliwiania ZUO Janik, tam trzeba podkreślić, że 

uczestniczymy jako udziałowiec w tej spółce na przedstawione materiały, które zostaliśmy na 

tą posiedzenie, jest wypracowany zysk 1 762 000. No i jest szansa, że będzie również  

w materiałach, podział dywidendy dla osób, które mają odpowiednie udziały. My tak jak 

mówimy, mamy udział procentowy jako gmina Waśniów niecałe 5%. W związku z czym 

decyzje te będą wiążące podejmowane na zgromadzeniu wspólników 17 czerwca, ale po tym 

posiedzeniu będę mógł Państwu przedstawić jakie to są informacje, jak podział wyglądał tej 

dywidendy. 

- Proszę państwa, również jest stanowisko Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego 

w sprawie ustawy, zmiany ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych. Powiem tak, że ten 

system, który jest obecnie w Krajowym Systemie, on się dobrze sprawdza i samorządowcy 

mają wiele obaw, jak i również uważają, że tworzenie odrębnej uchwały, ustawy o straży 

pożarnej jest niepotrzebne i może to doprowadzić do różnych praw, które nie wiążą się  

w ustawach, chociażby o systemie zarządzania kryzysowego, stowarzyszeniach i mówimy 

tutaj o tym, że w tradycjach Ochotniczych Straży Pożarnych ich funkcjonalność przez tyle lat 

stawiało ich, że tak powiem i nas jako strażaków w tak zwanej samodzielności. To jest 

organizacja, która od początku tak jak u nas mamy przez 120 lat straż pożarną w Garbaczu. 

Przez kolejne pokolenia OSP była ratunkiem, pomocą, ostoją polskości i działaniami różnych 

ustrojów, w czasach wojen i pokoju, tworzyli i tworzą nadal zastęp gotowy na pełnienie 

poświęcenia, ratowania życia i mienia. I tutaj są stanowisko, że ten system można w jakiś 

sposób dopełnić czy uzupełnić, ale nie burzyć tej ustawy o Krajowym Systemie, który się 

bardzo dobrze sprawdza w dzisiejszych realiach, w dzisiejszych warunkach. 

- Proszę państwa, również informacja o Spisie Powszechnym Ludności i Mieszkań. Na dzień 

dzisiejszy mamy tam około 40% spisanych obywateli, mieszkańców daje nam to 1 miejsce w 

powiecie i chyba coś 16 w województwie jak się nie mylę na 102 gminy, więc ta informacja, 

która jest publikowana dzięki tutaj proboszczom poszczególnych parafii, przez Sołtysów, 

Radnych, informacje na tablicach i ulotki w punktach sklepowych i innych no dają jakiś efekt, 

ale do końca września, bo taki jest termin Spisu on jest spisem powszechnym i tak powiem 

obowiązkowym. Tak jak mówię, mogą to też robić, robią to rachmistrzowie w sposób 

telefoniczny. 

- Również powiem o uroczystości, która miała miejsce 13, czyli wczoraj w niedzielę  

w miejscowości Momina. Tam podczas tej uroczystości nadania 11 lat temu imienia 

Pułkownika „Ponurego” szkole w Mominie uczestniczyli przedstawiciele zgrupowania Armii 

Krajowej. 

Wyróżniliśmy tutaj Zbigniewa Mielczarka Pana Majora, który był właśnie jednym z tych, 

który przyczynił się do nadania tej imienia szkole, jak i również Pana Zdzisława Bzymka, 
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który jest prezesem Koła w Ostrowcu Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej, Pani 

Teresie Piwnik. 

Kapelanom podziękowaliśmy stosownymi albumami za intencje Mszy Świętej. 

I miło mi też jest powiedzieć, że moja skromna osoba również została upamiętniona takim 

medalem 30-lecia Koła Armii Krajowej w Ostrowcu, jak i również gmina Waśniów, czyli ta 

współpraca między tymi instytucjami, Jan Piwnik „Ponury”, Janowice, historia, tradycje, 

myślę, że to jest najważniejszym elementem działalności, że tak powiem w tym przedmiocie, 

że tak powiem szkoły, instytucji i współpracy. 

- Proszę państwa i na koniec zostawiłem informację, która jest bardzo ważna, istotna ona się 

pojawia proszę Państwa również i w Spisie Powszechnym Ludności i Mieszkań, bo jest 

pytanie, czym ogrzewamy, czym opalamy mieszkania. I tu proszę Państwa, ja przypomnę, 

żebyśmy wiedzieli ja wystąpiłem tutaj na piśmie i wystąpiliśmy odpowiednio wcześniej, bo to 

było pisma kierowane były w 2017, 2018, 2019 roku do Polskiej Spółki Gazowniczej w 

Kielcach. Zrobiliśmy, proszę Państwa raport. Ten raport jest z listami wszystkich 

miejscowości, wszystkich adresów osób chętnych, które wyrażały swoją wolę, chęć, że tak 

powiem przyłączenia się do sieci, żeby taka była tylko możliwość. Oczywiście ona jest różna 

w różnych miejscowościach, tak jak mówiłem, ale podjęliśmy załącznik graficzny, zbiorcze 

zestawienie przyjętych ankiet od mieszkańców zainteresowanych doprowadzeniem gazu do 

posesji poszczególnych wszystkich miejscowości. Oczywiście trzeba też przepowiedzieć, że 

Spółka Gazownicza odpowiedziała nam tutaj, że wyniki przedmiotowych analiz dotyczących 

zestawienia osób zainteresowanych przyłączeniem do sieci gazowych w miejscowościach 

zlokalizowanych na terenie gminy Waśniów, zostały sporządzone analizy efektywności 

inwestycji. Wyniki przedmiotowych analiz nie spełniły obecnie wymaganych wskaźników 

obowiązujących w Polskiej Spółce Gazownictwa. I w świetle powyższego przyłącze na 

obecną chwilę nie będzie realizowane na przedmiotowym obszarze. Natomiast mamy tutaj 

tylko temat 2 miejscowości, mówię tutaj od Czażów od strony Wieloborowic i Boleszyna od 

Szelig, tam od strony Pawłowa. Również wystąpiliśmy do Zakładu Gazowniczego w 

Kielcach, a jestem również po rozmowie już drugiej z Panem Radosławem Staniewskim, 

czyli dyrektorem Oddziału Zakładu Gazowniczego.  W rozmowach telefonicznych pan 

dyrektor miał jeszcze obejrzeć te wszystkie wnioski, sugestie, które były tam przedstawiane. 

Proszę państwa, chciałbym żebyśmy po przeanalizowaniu tych materiałów, tak jak z Panem 

dyrektorem umówili się, umówimy się na już taką merytoryczną dyskusję, gdzie, w jakim 

obszarze możliwość występuje przyłączenia do sieci i dlatego wymaga to od nas i również od 

zakładu pewnej jakby takiej koncepcji. Proszę państwa, trzeba też powiedzieć jedną taką 

rzecz, że realizacja takowego przedsięwzięcia, projektowanie, wykonawstwo, tak jak pan 

dyrektor powiedział, trwa około 2 lat od daty podpisania umów o przyłączenie. 

I oczywiście najbardziej czasochłonnych procesem jest projektowanie poprzez uzyskanie 

wszystkich zgód, gdzie jest planowany przebieg gazociągu, uzyskanie stosownych decyzji, 

przede wszystkim decyzji pozwolenia na budowę. To jest jeden temat, bardzo poważny, 

bardzo istotny, ale drugi żeby było też wskazanie, skąd ten gaz możemy ciągnąć, próbować 

go pozyskać, że tak powiem dla wszystkich miejscowości. I tutaj myślę, że już te luzowanie 

tych warunków pozwoli na spotkanie tutaj w tej kwestii, ujednolicenie jakiegoś 

harmonogramu, czy przygotowanych prac związanych z prowadzeniem tych inwestycji, bo 

scedowanie tego na samorząd, że to gmina będzie realizować za własne pieniądze, a zakład 

przejmie ewentualnie, jeżeli uzna, że jest rentowność no to tutaj przy dochodach naszej gminy 

i wielkości budżetu, tak jak powiem, że oświata i opieka społeczna to jest 21 000 000 na 32 

000 000 w budżecie, nie jesteśmy w stanie po prostu takich środków wygenerować, tym 

bardziej, że prowadzimy te inwestycje, które są zaplanowane w budżecie przy udziale 

środków zewnętrznych, czyli środków wsparcia unijnego. 
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Trzeba podkreślić jeszcze jedną, bardzo ważną rzecz. Nie odkładamy tego tematu w ogóle, 

ten temat jest dla nas też priorytetowy. Pamiętamy, jak była sytuacja związana chociażby z 

brakiem wodociągu na początku lat 90. Nie było sieci, nie było wodociągów, nie było ujęć 

wody, nie było telefonów, można mówić, szkół i tak dalej i tak dalej. 

Też nie chcemy zostać teraz na etapie, że gmina będzie bez gazu, bo gaz jak widzimy nawet  

w każdych działaniach tych osłonowych, Czyste Powietrze, Stop Smogowi i szeregu innych 

no jest jakby jednym z argumentów, które wchodzą, że tak powiem na rynek chociażby 

zaopatrzenia w ciepło, czy zaopatrzenia gospodarstw domowych. 

Orientacyjne proszę państwa, jakie są rzeczy niezbędne, potrzebne, po stronie potencjalnego 

odbiorcy. 

Wiadomym będzie mapa do celów projektowych, opracowanie dokumentacji projektowej, 

opinia no kominiarska, wykonawstwo instalacji gazowej, wykonanie wewnętrznej instalacji, 

zakup KG 4, zakup kotła i tak dalej i tak dalej. To nie jest tak, że tak jak przy wodociągu 

robimy sobie nitkę, włączamy sobie do sieci, no jest to szereg wymaganych pewnych 

dokumentów, które trzeba mieć, aby móc realizować te inwestycje. 

Dlaczego o tym mówię tak szerzej, proszę państwa, bo ten temat, tak jak rozmawiamy z 

panem dyrektorem, jeżeli nie będzie wsparcia finansowego, nie będzie wsparcia finansowego 

w sensie środków zewnętrznych, że Polska Spółka Gazownicza otrzyma środki wsparcia. 

To będą mogli te inwestycje robić, tak to co jest przygotowane w chwili obecnej, to mają to 

przygotowane na jakieś rok, dwa i wtedy kolejne etapy, czy kolejne działanie no musi być po 

prostu planowane systemowo, aby móc wiedzieć, co w danym obszarze możemy zrobić. Na 

ile możemy się włączyć jako samorząd, aby te zadanie, to zadanie mogło być, proszę państwa 

również u nas zafunkcjonować. Tu nie chodzi o to, żeby się tylko spotkać i porozmawiać  

i z kimś sobie zrobić zdjęcie, tylko żeby realnie, fizycznie proszę państwa powiedzieć i jak to 

ma wyglądać, żeby była to decyzja organu tego jakim jest Spółka Gazownicza i określić skąd 

zaopatrzenie ma być w ten gaz, z którego miejsca, z której strony i w jakim czasie jest to 

możliwe, aby się przygotować no fizycznie i tutaj projektowo do przedsięwzięcia właśnie 

tych zadań, o których mówię. Więc tutaj jest to sprawa bardzo istotna, bardzo ważna nie 

odkładamy tego tematu, tak jak powiedziałem czekam na telefon od pana dyrektora. 

Umówiliśmy się, że jeżeli będzie przygotowane w sensie tej wizualnego spojrzenia, jak to ma 

wyglądać, wtedy myślę, że merytorycznie będziemy tutaj, ja będę państwa na bieżąco 

informował i zależy mi na tym, aby ten temat również mógł na bieżąco normalnie, proszę 

państwa zafunkcjonować. 

- I ostatni temat z obszaru tej informacji, proszę państwa. Dokonaliśmy tutaj szczegółowej 

analizy proszę państwa wspólnie z Radą Społeczną Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

Analizowaliśmy wszystkie materiały, które będą przedłożone w dzisiejszym porządku obrad, 

związanych z funkcjonowaniem Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, sytuacji finansowej, 

sytuacji tej, która prognozowania, że tak powiem w okresie 3-letnim. 

I też tutaj w jutrzejszym spotkaniu będziemy o tym temacie mówić również oczywiście online 

z Konwencie Wójtów, Burmistrzów, czy Stowarzyszenie Gmin Regionu Świętokrzyskiego, 

ponieważ tak jak mówiłem, jest niedoszacowanie stawką kapitacyjną środków 

przekazywanych przez Narodowy Fundusz na poszczególne jednostki zdrowotne, jak i 

również to, co wiele sygnałów, które również mam na piśmie, które dotarło do mnie, aby ten 

temat również w sposób omówić, przeanalizować, aby również podjąć stosowne stanowisko 

w sprawie niedoszacowania subwencji oświatowej bazowanej na właśnie tym wzorze, który 

jest bardzo anachroniczny. Nie przystaje dzisiaj chociażby przelicznika na ucznia, który 

niestety przy zmniejszeniu ilości uczniów w szkołach powoduje, że tak powiem dość znaczny 

ubytek finansowy w samorządach i to stanowisko będziemy jutro co do straży, myślę, służby 

zdrowia i oświaty przyjmować jako Konwent Wójtów, Burmistrzów naszego, jako Prezydium 

tego naszego stowarzyszenia. 
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Są to sprawy bardzo ważne, bardzo istotne i myślę, że tym tematem informacyjnym dziękuję 

za uwagę i oddaję głos Panu Przewodniczącemu. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękujemy Panu Wójtowi za sprawozdanie o 

działaniach między sesjami. 

Na obrady przyszedł Radny Krzysztof Surowiec 

 

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt tej uchwały był szeroko omawiany na Komisjach 

tematycznych. Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Z uwagi na to, że w czasie obrad przybył na obrady 1 z Radnych, więc teraz jest projekt 

uchwały przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt tej uchwały był również szeroko omawiany na 

Komisjach tematycznych. Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 

rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 
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Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenie zmian w uchwale Nr 

XXVI/202/2021 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 marca 2021 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt tej uchwały był również szeroko omawiany na 

Komisjach tematycznych a Wójt przed chwilą referował, że chodzi o dofinansowanie budowy 

drogi. Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłosił się Wójt.  

 

Wójt Krzysztof Gajewski: Przewodniczący, Wysoka Rado. Tak jak, ja tylko do 

uzupełnienia, bo pamiętajmy, że wcześniej zabezpieczaliśmy w tym punkcie i kolejnym 

środki na te 2 odcinki dróg w Kraszkowie i w Nosowie. Trzeba powiedzieć, że wtedy cena 

kosztorysowa wynosiła ponad 300 000 w drodze przetargu i kwota ta 140 000 udział 50%.  

I trzeba powiedzieć, że to zadanie finansujemy pół na pół, Powiat 50% i samorząd Gminy 

50%, tu nie ma żadnych środków zewnętrznych. I przy drugim zadaniu realizujemy zadanie 

też po przetargu, które jest o wiele mniejsze, bo jest w kwocie 437 000, finansujemy w 40%, 

czyli kwotę 174 000 i też to zadanie jest tylko finansowane przez budżet Powiatu i przez 

samorząd Gminy Waśniów. Czyli są to nasze środki, jaką dajemy tutaj dotacje, pomoc 

finansową dla powiatu, aby te 2 odcinki dróg, które są bardzo ważne w istocie 

komunikacyjnym, po prostu były zrealizowane. Dziękuję. 

 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenie zmian w uchwale Nr 

XXVI/202/2021 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 marca 2021 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenie zmian w uchwale Nr 

XXVI/203/2021 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 marca 2021 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt tej uchwały był również szeroko omawiany na 

Komisjach tematycznych, dotyczy udzielania pomocy w budowie drogi, w tym przypadku w 

Kraszkowie. Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenie zmian w uchwale Nr 

XXVI/203/2021 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 marca 2021 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XLIV/251/2018 Rady Gminy Waśniów z dnia 22 lutego 2018r. w sprawie zasad udzielania 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 

polegającej na wymianie urządzenia grzewczego w budynkach mieszkalnych położonych na 

terenie Gminy Waśniów. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż sprawa była szeroko omawiana na Komisjach tematycznych. 

Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłosił się Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Proszę państwa, uzupełnię panie Przewodniczący do tej 

uchwały,  wydłużamy ten czas okres rozliczenia z 30 na 10 grudnia to jest jeden temat i to się 

już zmieniło we wcześniejszej uchwale, że mieliśmy 30 tysięcy, dołożyliśmy tam 20, mamy 

50 tysięcy na wymianę piecy z tą piątą klasą spalania. Przypomnę, że w tamtym roku 

mieliśmy 13 wniosków na  26 000, w tym roku już jest 16 wniosków, więc ta kwota została 

zwiększona, ponieważ jest ta tendencja wymiany ogrzewania na ogrzewanie ekologiczne. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XLIV/251/2018 Rady Gminy Waśniów z dnia 22 lutego 2018r. w sprawie zasad udzielania 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 

polegającej na wymianie urządzenia grzewczego w budynkach mieszkalnych położonych na 

terenie Gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Dziękuję, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 12 głosów za. 
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Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Waśniów. 

Przewodniczący wyjaśnił, że jest to bardzo ważny punkt, szeroko omawiany na 

Komisjach tematycznych, to jest sprawa przyszłościowa dla gminy. Zapytał czy ktoś chciał 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały. Zgłosił się Wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Uzupełnienie, proszę państwa, tak jak mówiliśmy na 

Komisjach i w chwili obecnej powiem, że etap realizacji tej polityki przestrzennej Gminy 

Waśniów  

w określającym jest studium, wykazał, że nie zabezpiecza to studium rzeczywistych potrzeb 

takich inwestycyjnej społeczności lokalnej, ale również jest system przestarzały, ponieważ 

wchodzimy w nową technologię cyfrową, cyfryzacji w ogóle, wydawania map przesyłu 

danych i tak dalej, ochronę danych osobowych, wpisów, które miały miejsce, wymaga 

dostosowania dla dobra mieszkańców, także myślę, że tutaj rozpoczęcie tej procedury, bo to 

jest procedowanie wstępne, czyli jest taka deklaracja przystąpienia będzie szeroko 

konsultowana na każdym etapie, tak jak tutaj troska państwa Radnych  o to, aby te konsultacje 

rzeczywiście odbywały się z szerokim dostępem mieszkańców poszczególnych wsi, 

poszczególnych środowisk, ponieważ, no tak jak mówię wieś wsi jest równa, tak samo i 

miejscowości mają różną specyfikę, komunikację, zaopatrzenie i szereg innych rzeczy, więc 

myślę, że to rozpoczęcie tego procedowania pozwoli na to, abyśmy unowocześnili i 

przystąpili możliwości rozwojowe i gminy, jak i naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący podziękował Wójtowi i zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos  

w sprawie projektu uchwały. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Dziękuję, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 12 głosów za. 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt był również szeroko omawiany na Komisjach 

tematycznych. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłosił się Wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Dla zobrazowania tej kwestii wiemy, że sieci wodociągowej 

ilość przyłączy i tak dalej, stan sieci wodociągowej, no jej modernizacja akurat powoduje to, 

że woda jest na tak, no u nas niskim poziomie, jeżeli chodzi o płatność, przepraszam,  

w stosunku do innych samorządów, natomiast wiemy, że gospodarka ściekowa jest dość 

trudnym zadaniem i dość niestety, ale cenowo chłonną. Tutaj, aby ze względu na uniknięcie 

obciążenia mieszkańców  spowodowane zbyt dużymi kosztami za odprowadzenie ścieków, 

Rada Gminna na podstawie przepisów i aktów normatywnych i niektórych innych aktów 
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prawnych postanowiła, że tak powiem tutaj obniżyć, a raczej zastosować dopłaty do taryf 

zbiorowego odprowadzenia ścieków  w wysokości, tak jak jest podane w poszczególnych 

punktach uchwały dotyczących wszystkich sekwencji i dotyczących różnych grup 

taryfowych, także one są zbliżone do siebie, ale ta dopłata tej wielkości, że tak powiem, no 

unikniemy tego dodatkowego, jakby nadmiernego obciążenia, więc to jest myślę wspólne 

działanie, całej Rady i samorządu w celu no można powiedzieć pomocy mieszkańców. 

Dziękuję. 

Przewodniczący podziękował Wójtowi. Zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  

 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie 

Do zabrania głosu zgłosił się pan Wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Rozmawialiśmy na ten temat na Radzie Społecznej. Pani 

Ziemnicka zreferowała sprawy związane z finansowaniem wszystkich zagadnień związanych 

z Zakładem. Tak jak mówiłem, wracamy znowu do spraw, że od marca 2020r pandemia jak 

wszędzie spowodowała ograniczenia w funkcjonowaniu przyjęcie większości pacjentów na 

zasadzie teleporady. To były sprawy w związku z wprowadzonymi ograniczeniami 

wszystkich jednostek służby zdrowia, pracowni rentgenowskich, USG i innych. Również były 

ograniczenia w skierowaniu pacjentów ponieważ była niemożność wykonania tych rzeczy o 

których. Zamknięcie placówek edukacyjnych, szkół, przedszkoli, powodowało również 

ograniczenia  

w składzie personalnym, tutaj również korzystanie z urlopów rodzicielskich czy również 

określenie standardów przez Ministerstwo Zdrowia jeżeli chodzi o wykonujące zawód 

medyczny. Wprowadzone zostały ograniczenia dla lekarzy, którzy mogli pracować  

w placówkach, że tak powiem, w jednych placówkach i w drugich już uzupełnienia tych 

pracy, czy dodatkowych, były już ograniczone albo wręcz w niektórych niemożliwe i tak 

dalej.  

W związku z czym no trzeba było wszystko to, w jakiś sposób przygotować. Zwiększenie 

środków, które były wydatkowane na chociażby środki ochrony osobistej, płyny 

dezynfekujące, odkażające, maseczki, fartuchy, gogle no i szereg innych rzeczy, które w tym 

czasie stały się dla wszystkich nagle, wszyscy musieli się zaopatrzyć, w tym zakłady, więc te 

koszty pierwsze ponosiły zakłady, potem musieliśmy tutaj, pomagaliśmy jako samorząd, 

później były środki pomocowe programu powiatowego w ramach środków unijnych, innego 
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wsparcia przez Urząd Marszałkowski, Urząd Wojewody. To w jakiś sposób również 

ograniczyło wydatkowania niezbędnych środków, chociażby na te rzeczy, które wcześniej 

przy przyjęciu projektu budżetu na tamten rok nie były planowane, bo one były po prostu no 

pewnym zaskoczeniem.  

Również podlegaliśmy tutaj ocenie. Szczegółowe oceny, które były wykonywane tutaj 

również przez stację Sanepidu, jeżeli chodzi o dopuszczenie zakładu, w funkcjonowaniu, 

przestrzeganie rygorów, wykonywanie punktu szczepień, przeprowadzenie, no kontrole. 

Wszystkie tutaj pod kątem również tego punktu stałego zaszczepienia przeciwko COVID-

owemu i tak dalej, i tak dalej. Również oceny funkcjonowania efektywności działania które 

były w Waśniowie. Audytor ocenę wydał z rekomendacjami, była kontrola Wojewódzkiego 

Ośrodka Medycyny Pracy. Ochrona danych osobowych. 

Generalnie trzeba powiedzieć, że był początek dość nieciekawy, trudny z racji tego, że 

chociażby dysponowanie dwoma czy trzema telefonami w Ośrodkach Zdrowia utrudniało 

dostęp bezpośredni, nawet na teleporady, więc tutaj poszła natychmiastowa decyzja, aby 

udrożnić tutaj, zakupić dodatkowe telefony z możliwością przekierowywania tych rozmów 

czy przekierowywania teleporad do pacjentów, aby nie blokować linii wchodzących na 

Ośrodek. 

Zarówno w jednym, jak i w drugim oczywiście na początku było dużo uwag, dużo skarg, że 

się nie można dodzwonić, że były problemy natury takiej jak mówiłem. Rzeczywiście później 

te kwestie zostały tutaj w jakiś sposób wyeliminowane i uporządkowane. 

Tak jak mówiłem przywracane zostały częściowo już punkty badań, pobrań laboratoryjnych, 

bo też ten początek był bardzo trudny, nie można było tego wykonywać na bazie naszych 

środków w Waśniowie i w Garbaczu,  tylko przez punkty wydzielone w Ostrowcu. No i tak, 

jak powiedziałem dość mocne ograniczenia specjalistyki do wielu rzeczy. 

Więc to były te punkty, które w jakiś tam sposób były, no dość dużym, dość dużym 

wyzwaniem, ale dla wszystkich, dla personelu medycznego, ale myślę, że dla nas wszystkich, 

ale podkreślę to po raz kolejny z jakąś taką dużą determinacją, że dobrze się stało, że Ośrodki 

Zdrowia zostały wyremontowane, rozbudowane, doposażone. Ośrodek w Waśniowie właśnie 

przez to powiększenie kubatury i powiększenie pomieszczeń spowodowało to, że z 3 różnych 

punktów możemy wejść do tego obiektu. Była ta izolacja, czy dla osób, czy dla, dla osób 

zdrowych czy chorych, czy tych, które mogliśmy w jakiś tam sposób izolować, chociażby te, 

które idą do szczepień. Można tutaj we właściwy sposób to dokonać  i ten zasób oczywiście 

jak najbardziej remont, dostępność, parkingi zrobiły naprawdę zupełnie inną możliwość pracy  

i dla, zarówno dla pracowników, jak i dla pacjentów. 

No i to, co jest niezmiernie ważne, istotne to jest to, żeśmy byli pierwszym ośrodkiem, czy 

gminą i ośrodkiem wiejskim, która e-zdrowie, weszliśmy w ten system e-zdrowie, który 

został całkowicie zinformatyzowany, gdzie możliwość korzystania w jedną i drugą stronę z 

danych zarówno pacjenta, zarówno w naszym ośrodku, jak i z ośrodków zewnętrznych przez 

to lecznictwo zamknięte spowodował właśnie tę dostępność bezpośrednią niektórych 

wyników badań, chociażby tak, jak wyników, chociażby laboratoryjnych, innych i tak dalej, 

że te wyniki w tym samym dniu mogą trafiać na biurko lekarza. I to jest chyba bardzo ważne, 

istotne. A po drugie ułatwiło to niesamowicie pracę, oprócz to, że musieliśmy się dostosować, 

szczególnie lekarze do właśnie pisania recept, e-recept, które dzisiaj na telefon przy odbiorze 

możemy sposób bardzo szybki i mobilny, że tak powiem, przepraszam realizować, a 

szczególnie to jest bardzo pilne, potrzebne i było uzasadnione w tych szczególnych 

warunkach, które niestety nas wszystkich tutaj w jakiś sposób większy czy mniejszy 

dotyczyły. 

I to jest niesamowita rzecz, bo w innych obiektach, w innych ośrodkach, w innych gminach 

były z tym problemy. U nas udało się to wszystko umiejętnie, że tak powiem, proszę państwa 

wprowadzić. 
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Ilość szczepionek do zakładu tu trafiają od 60 do 110 tygodniowo. Taką deklarację 

złożyliśmy, że możemy tę stawkę podwoić, jeżeli będzie tylko taka potrzeba. Pan doktor tu 

określił, że wykorzystywanie również dnia wolnego, jakim jest sobota również przez 

możliwość zaszczepienia dodatkowych pacjentów czy dodatkowych szczepionek. Natomiast 

trzeba też powiedzieć, że były szczepionki, które trafiały w sposób też nieregularny albo w 

sposób taki, gdzie wpisało się pacjentów na ten dzień powiedzmy 30, a tych szczepionek nie 

było albo nie było w takiej ilości, jaka była wcześniej planowana i to troszeczkę zakłócało 

porządek, że tak powiem, trzeba było to pewnie reagować, przesuwać i tak dalej. Nie było na 

szczęście tych przypadków dużo, ale one się zdarzały. 

I to tak ogólnie w tej informacji, natomiast jeżeli chodzi o sprawy finansowe, tak jak tutaj 

przytoczyliśmy w Uchwale Rady Społecznej. Trzeba podkreślić, że nieplanowane wydatki  

w budżecie na służbę zdrowia one wiadomo byłyby spowodowane czym, no telefonami, 

rozmowy telefoniczne, większe zużycie materiałów tych ochronnych, oczywiście 

nieplanowane były wcześniej. No szereg innych rzeczy, energia, inne rzeczy, utylizacja 

odpadów i szereg, szereg innych rzeczy. One są co prawda nie bardzo decydujące, bo jak 

powiem, że pobory, pensje są tutaj prawie 90 procent tego budżetu Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej, ale trzeba podkreślić, że na badaniach, które mamy realizujemy ten zapis nawet 

większy niż zakłada Narodowy Fundusz Ochrony Zdrowia, więc tutaj nie ma oszczędzania na 

profilaktyce, na badaniach jeżeli chodzi o lekarzy stosunku do pacjentów. Natomiast jest to 

prawda, że zakłócenie tego rytmu czy niewykonania punktów chociażby w stomatologii było 

spowodowane tym, że były zamknięte szkoły i ta profilaktyka czy dostępność była również 

ograniczona bezpośredniego oddziaływania stomatologa czy ginekologa na pacjentów. 

Kolejna rzecz, która jest chyba w tym wszystkim też bardzo istotna, to jest to, że  teleporady  

i porady generalnie one jakby przyniosły pewien ciężar tutaj trochę tej odpowiedzialny, tej, 

tego zabezpieczenia i leczenia, ale jeżeli się tylko taka kwestia pojawiła, to trzeba podkreślić, 

że nasz Zakład nie był zamknięty w ogóle związany czy z epidemią, czy chorobą 

pracowników. I to jest bardzo istotne, ważne, że zachowaliśmy pewną ciągłość, chociaż 

różnie to było w tym województwie, była ta ciągłość zachowana od godziny, od godzin 

rannych do godziny 18 ta dostępność personelu medycznego była zachowana. 

Oczywiście trzeba było tutaj dość karkołomnych, niekiedy działań, ale tak się złożyło, że 

musieliśmy tutaj, chociażby wyszły większe pieniądze na umowy zlecenia, ponieważ jeżeli 

lekarz, któryś przebywał na zwolnieniu, a tak było, jeżeli chodzi o pediatrę, musieliśmy wtedy 

zatrudnić pediatrę kolejnego, chociażby na umowy, umowę zlecenie, dlatego tutaj 

nieobecność niektórych lekarzy musiała być no zastąpiona, że tak powiem, dlatego tutaj 

wzrosły koszty umów zleceń, aby zapewnić ciągłość zarówno internisty, jak i lekarzy 

pediatrów. 

I tak, jak mówiliśmy zabezpieczenie zarówno Garbacza jak i Waśniowa,  tutaj personelu 

medycznego, lekarskiego było w ciągłości pełnej. Tak, jak pan doktor powiedział, wymagało 

to pewnych rozwiązań, pewnych spraw, które musiały one w jakiś sposób z się zazębiać i to 

jest ten efekt, że na ile to było możliwe, wszystkie te wizyty patronażowe, wyjazdy, 

współpraca tutaj z Gminnym Zakładem, między samorządem, pan doktor tutaj dziękował na 

moje ręce również i pracownikom Urzędu, kierownictwu również, ponieważ te wszystkie 

wyjazdy, przewozy pacjentów do szczepień, czy to nawet forma zastępcza, bo trzeba było 

pomagać  

z transportem z gminy. Funkcjonowanie na przykład Gminnego Zakładu z racji tego, że no 

kierowca był niedostępny na przykład z racji choroby i szereg innych rzeczy, które 

musieliśmy tutaj zmierzyć się razem na tym polu, no dawało ten efekt pozytywny, bo wspólne 

to działanie jednak przynosi pewne dobre, myślę i niezłe rozwiązania, które no w jakiś tam 

sposób, żeśmy razem wspólnie przeżyli. 
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Więc tutaj ten bilans rachunków, zysków i strat, jak i budżet, wykonanie była szeroka 

dyskusja na Radzie Społecznej. Wiele pytań o punkty, o kwestie, które dotyczą 

przekazywanych środków z Funduszu. No i Rada Społeczna również zajęła stanowisko, że 

środki jakie są zapisane do 2022, umowy, przepraszam, a umowy cząstkowe, które 

zawieramy przez Pana Kierownika Gminnego Zakładu z Funduszem na bazie tej stawki 

kapitacyjnej  

w poszczególnych sekwencjach, muszę powiedzieć, że są niewystarczające i te środki, jakie 

Fundusz daje na ochronę zdrowia, są na bazie tamtego roku, więc nie podwyższono żadnych 

stawek tutaj, a idą koszty utrzymania, koszty badań, koszty energii, no wszystkiego, one są 

zdecydowanie wyższe i jedynie ten bilans, można powiedzieć, wypracowania tych środków 

własnych zarówno przez personel, jak i również z dochodów własnych, no ma niewielkie 

możliwości. W związku z czym dużo też tutaj ratunku było dla tego budżetu również, ze 

środków chociażby zaszczepienia, za prowadzenie tego punktu stacjonarnego szczepień, za te 

punkty wyjazdowe, które były do szczepień chorych w miejscu ich zamieszkania ze względu 

na ich stan zdrowia, na ich stan sprawności fizycznej, czy chociażby inwalidztwa. Wszystkie 

te osoby były zaszczepione w Schronisku świętego Alberta na miejscu, żeby nie ciągnąć tych 

osób, tutaj do środka z racji chociażby ich wieku i szczególnego zagrożenia. 

Więc myślę, że tutaj te wszystkie rzeczy udało nam się w jakiś tam sposób zabezpieczyć, 

pokonać myślę wiele przeszkód. I tak, jak tutaj jest w Uchwale Rady Gminy bilans został 

sporządzony właśnie za tamten rok. Po stronie aktywów i pasywów sumę 2 740 924,74 

grosze. Rachunek zysków i strat za okres właśnie ten, który mówiliśmy od 1 stycznia do 31 

grudnia tamtego roku zamknął się z zyskiem netto w kwocie 55 996 złotych i 43 grosze i zysk 

z tej wysokości, o którym tutaj mówiłem, przeznacza się na cele statutowe, czyli przez to, że 

zwiększamy fundusz zakładowy. 

Proszę Państwa, niepokoi też tutaj sytuacja, o której mówiła pani księgowa i jest to również 

taka niewiadoma, która dotyczy nowej siatki płac, siatki płac jeżeli chodzi o personel 

medyczny i tutaj po pierwsze jako Zakład płacimy tak, jak to jest instytucja samorządowa, 

płacimy wszystkie nagrody jubileuszowe i inne rzeczy związane z tą płacą. To powoduje, że 

no system płac nie jest tak, jak jest na chociażby zakładach niepublicznych, gdzie jest na 

umowie cywilno-prawnych i tutaj to plus te zmiany, które są proponowane, będą, że tak 

powiem, no niestety mogły robić deficyt w Zakładzie przez to, że no środków takich 

samorząd tutaj, samorząd  Gminny, Zakład Opieki Zdrowotnej samorządowy nie będzie w 

stanie, że tak powiem wypracować takich środków, jak nie będzie miał stosownych subwencji 

czy dodatkowych środków chociażby z tych punktów czy przeliczenia Narodowego Funduszu 

Ochrony Zdrowia, bo on jest tutaj kluczowy, że tak powiem w utrzymaniu Gminnych 

Zakładów Opieki Zdrowotnej. 

Ta obawa jest przedstawiona tutaj od strony księgowo-finansowej przez panią również 

księgową i tego również Rada Społeczna się obawia, ponieważ robimy taki, taką analizę, 

która no nie wiemy, planujemy, a nie wiemy, co nasz czeka w trakcie właśnie roku, jak się 

zachowa właśnie tutaj finansowanie służby zdrowia. I dlatego, no tyle panie Przewodniczący. 

Dziękowałem tutaj pracownikom, panu Kierownikowi przede wszystkim za prowadzenie tego 

zakładu, za jego tutaj bezpośrednie to działanie, współpracę tutaj w każdym temacie. Nie ma 

tematu, bo jest telefon, umawiamy się, rozmawiamy, mówimy co wykonujemy, jak robimy. 

Na moje pytanie, co jest potrzebne w Gminnym Zakładzie, żebyśmy jako samorząd mogli 

wesprzeć, czy dokupić oprócz tych rzeczy, które zrobiliśmy. Czyli zostały dodatkowe 

kupione głowice do USG, że USG robimy na miejscu, że obniżamy koszty, że badania robimy 

też tutaj dostępne są w takim wymiarze jak nie jeden raz w tygodniu, tylko dostępność jest dla 

pacjentów, aby nie czekał na ten wynik, więc jest to wiele, wiele uzgodnień, udogodnień 

wiele takich przychylnych rozwiązań. Natomiast trzeba też, też to powiedzieć, że to 

ograniczenie badania USG też no było spowodowane tą pandemią, ale mamy na miejscu, 
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przyjeżdża  

z opisem pan doktor, wykonuje raz w tygodniu badania USG i kosztuje nas to mniej niż 

byśmy wykupywali te usługi w podmiotach zewnętrznych. Na pytanie, co jest potrzebne, 

niezbędne ze sprzętu, żeby do tych środków dokupić, to mówi na ten czas mamy wszystko, co 

nam potrzeba. Jedyną rzeczą, którą my zauważamy, widzimy to jest, proszę państwa, to, że 

samochód ma już swoje lata. Ten, który  funkcjonuje w Gminnym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej.  No i oczywiście jego awaryjność, ilość kilometrów i tak dalej. No należałoby 

tutaj ten środek lokomocji pewnie dofinansować. Być może uda nam się pozyskać środki, 

może z Funduszu Osób Niepełnosprawnych, może z innych programów, bo jest taka 

możliwość, aby ten środek transportu mógł służyć, no i żeby nie ponosić nadmiernych 

kosztów jego eksploatacji.  

No i dlatego tak, jak w przedmiotowej Uchwale Rada Społeczna zaopiniowała pozytywnie  

i z takim wnioskiem zwróciliśmy się do Wysokiej Rady o podjęcie stosownej Uchwały, tak 

jak to jest zapisane artykularnie, w poszczególnych punktach i paragrafach tej Uchwały. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący przypomniał, że ten temat szeroko omawiano na Komisjach 

Tematycznych.  Zapytał czy ktoś z Radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Ja na poprzedniej sesji bodajże to było, mówiłem, że my 

nie jesteśmy biegłymi rewidentami i tak nie znamy się w 100 procentach na zestawieniach, 

my oczekujemy konkretnych wyników i wydaje się słusznym ten projekt Uchwały, gdzie 

widzę paragraf 2, ponieważ nie tak dawno mieliśmy przedstawioną dokumentację, gdzie było 

realne zagrożenie straty płynności finansowania Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, a 

obecnie mamy podsumowanie roku 2020 i zysk w wysokości prawie 56 tysięcy. 

To oznacza, że to był dobry ruch ze strony Rady. Zmiana organizacji doprowadziła do 

odzyskania świeżości i funkcjonowania finansowego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-

finansowej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie. 

Przewodniczący wyjaśnił, że ten temat praktycznie jest tożsamy z poprzednim. Zapytał 

czy ktoś z radnych chce zabrać głos w sprawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej? 

Zgłosił się pan Wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Proszę Państwa po raz pierwszy wprowadzamy taką Uchwałę 

w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. W poprzednich latach tego nie było wchodzi ona po raz pierwszy. 
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Ona jest dość, raport ten jest oczywiście potwierdzony też wcześniej Uchwałą Rady 

Społecznej, gdzie żeśmy też bardzo szeroko, jak i również na komisjach Rady 

dyskutowaliśmy o sytuacji ekonomiczno- -finansowej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, 

który zakłada funkcjonowanie na rok, bazujemy na roku 2020, 2021,  2022, no Proszę 

Państwa, możemy tylko analizować na bazie tego materiału, który był rokiem bazowym i jak 

się zachowuje struktura ludności, ile mamy dzieci, ich przedziały wiekowe, przedziały ile w 

poszczególnej grupie możemy dostać środków z Funduszu, stawki kapitacyjne, która jest, jak 

mówiłem na poziomie tylko 2020 roku bez wzrostu i tak dalej, więc to są takie bardzo no nie 

ciekawe dane, z którymi trudno mówić co będzie za pół roku, za rok czy za dwa lata. Mamy 

tą strategię, prognozę sytuacji ekonomiczno-finansowej na kolejne trzy lata obrotowe, więc 

nie jest to takie łatwe zadanie, zadanie. Udało się wiele rzeczy ewentualnie do tego programu 

wkomponować. Wniesiony wkład własny projektu przyczynia się do zwiększenia kosztów 

amortyzacji. Trzeba powiedzieć, że modernizowane obiekty, które mają swoją wartość, mają 

powiększenie też kosztów ubezpieczenia i innych rzeczy i tak dalej, bo to jest tym 

spowodowane, wpływają na zwiększenie kosztów. Korzyści przewyższają jednak dodatkowe 

koszty przedmiotowych wniosków, pozwalają dostosować jakby budynki Ośrodków Zdrowia 

zarówno właśnie  

w Waśniowie i Garbaczu dla tych, chociażby możliwości, wymogów sanitarnych  

i epidemiologicznych i tak dalej. Dla ludzi niepełnosprawnych, z dostępnością dla osób 

starszych, szczególnie starszych, niepełnosprawnych zarówno winda w Waśniowie i obiekt 

przystosowany jest do no standardów unijnych można powiedzieć i to co jest w Garbaczu  

z podestem również dla osób z zewnątrz to nowoczesny z sprzęt medyczny tak, jak 

powiedzmy USG, urządzenia, aparaty EKG, wyjazdowe, stacjonarne i szereg innego sprzętu 

stomatologicznego i tak dalej, który się znajduje w placówkach, znowu mamy zaoszczędzone 

pieniądze, bo ten stary, wcześniejszy się psuł trzeba było naprawiać, trzeba było inwestować,  

a to było wszystko stare niestety, więc to też wymaga jakby ciągłej stabilności, ciągłego 

utrzymania w gotowości, że tak powiem i sprawności i to też jest zmniejszenia, zmniejszenia 

kosztów. 

Zmniejszone koszty chociażby pieców centralnego ogrzewania, gdzie mamy tutaj układ 

ciepłowniczy ze szkołą. Tam jest układ olejowy ogrzewania ekologicznego. To zmniejsza 

również, proszę państwa, emisję spalin do powietrza, nie płacimy kar środowiskowych i tak 

dalej. Myślę, że to wszystko w jakiś tam sposób bardzo spójnie zafunkcjonowało  

w utrzymywaniu tych obiektów, obniżając koszty. Czyli stan techniczny pomieszczeń 

mieszkalnych, który został wykorzystany, który przynosi również zyski w Ośrodku Zdrowia  

w Garbaczu. Mamy 3 mieszkania, które są, że tak powiem, no kosztem dodatkowych jakby 

środków czy dochodu do Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, ale  tak jak mówiłem, są te 

niespodzianki, bo prognoza sytuacji tej ekonomicznej zakłada na te lata, 3 lata, no nie dają 

nam tak zwanych no gwarancji jak będzie się kształtował system, bo nigdzie tego nie ma 

zapisane. 

Jak będzie się kształtował system, system finansowania przez NFZ? Nie ma. Dopiero teraz 

pan doktor jakieś półtora miesiąca temu podpisał umowę na ten rok, ale na przykład stawka 

kapitacyjna na stomatologię, na ginekologię, na poziomie i tylko na tamtego roku, i tylko na 

poziomie pół roku, tylko na pół roku podpisali umowę już dalej nie chcieli rozszerzyć nam na 

przykład oferty, żeby większy zakres usług był chociażby zarówno w ginekologii czy 

stomatologii. 

Rozporządzenie podwyżkowe, które nie wiemy dzisiaj jak zafunkcjonuje na system płac, 

który będzie ściśle, integralnie związany z budżetem, a jak powiedziałem, że płace są 90 

procent budżetu, no to każdy ruch w płacach powoduje to, że skądś tam trzeba szukać 

środków, aby te pieniądze móc zaoszczędzić albo móc znaleźć na to, aby było bieżące 

funkcjonowanie. 
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Tego zagwarantowania tutaj proszę państwa niestety nie ma. No i tak jak powiedziałem 

szereg jest takich uwag czy wątpliwości, że to jest prognozowanie, więc zakładamy, że ta 

prognoza będzie również ona szła w parze co do wydatków, jak i również podnoszenia 

standardu usług, ale również i podnoszenia stawki kapitacyjnej. I to jest chyba sprawa 

najważniejsza i z takim wymiarem i zamiarem proszę państwa podnosimy. Trzeba też 

powiedzieć, że ten zysk był spowodowany również tym, że jest to znaczny udział środków z 

tak zwanej „osłonówki COVID-owskiej”. To trzeba powiedzieć, bo tutaj pani Ziemnicka 

skrzętnie wykorzystała to umiejętnie, że jest system zwrotu, że tak powiem podatku i to jest 

temat, który wrócił tutaj do budżetu Zakładu i są jeszcze pieniądze, które w części, które idą 

na płace dla personelu, idą  

z racji obsługiwana szczepienia COVID-owskiego  ale częściowo też zostaje w budżecie. I to 

jest tylko ten efekt tej oszczędności, bo takich ekstra jakiś zysków tutaj z tego tytułu, Proszę 

Państwa nie ma, bo idą one tak jak powiedziałem, nie oszczędzamy tutaj i ta ciągłość 

systemowa utrzymania tego budżetu jest po prostu zachowana. I to tak dla wyjaśnienia, 

żebyśmy wiedzieli, mieli pewien przekrój tej rzeczy, że to nie dzieje się samo z siebie, tylko 

jest to szereg rzeczy powiązanych sobą, bo jest to pewien mechanizm, który musi, no niestety 

taka jest prawda, musi ze sobą funkcjonować, żeby dało to taki wynik czy efekt tego 

działania. Tyle panie Przewodniczący, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący podzięował Wójtowi. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie 

niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt pod 

głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

 

Ad. 15. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Waśniów za 2020 rok. 

Przewodniczący Mirosław Chamera poprosił Wójta o przedstawienie Raportu.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Już Panie Przewodniczący to czynię.  Tak jak w ustawowym 

terminie przekazaliśmy państwu, panu Przewodniczącemu, jak i wszystkim Radnym materiał 

pod tytułem Raport o stanie Gminy Waśniów za rok 2020. Tak jak mówiłem prawie 100 

stronnicowy dokument, który został tak jak mówię oddany, że tak powiem pewnej analizie 

również przez  wszystkich Radnych. 

Proszę państwa, spełniając ten ustawowy obowiązek, przedstawiłem państwu ten raport o 

stanie gminy za rok 2020. Opracowany był zgodnie z ustawą o samorządzie terytorialnym. 

Raport ten daje taką możliwość pokazania pełnego spektrum działań podejmujących na rzecz 

rozwoju naszej gminy, zobrazowania również skali, stopnia zaawansowania wykonanych 

Uchwał, zarówno Rady Gminy, budżetu gminy, inwestycji oraz programów tych, które są 

edytowane u nas samorządzie. 
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Dokument też zawiera również informacje o stanie nieruchomości, edukacji, pomocy 

społecznej, służbie zdrowia, działalności instytucji kultury, a także innych działań 

podejmowanych na rzecz Gminy Waśniów. 

Informacje zawarte w tym raporcie są podzielone, jakby na takie obszary tematyczne,  

a szczególnie znaczące z punktu widzenia jakości życia mieszkańców. Podstawą tego raportu 

są dokumenty sporządzone przez pracowników poszczególnych komórek wszystkich 

jednostek organizacyjnych, więc tutaj też tą drogą chciałem podziękować wszystkim 

kierownikom referatów, wszystkim dyrektorom szkół, placówek oświatowych, Kierownikowi 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, wszystkich instytucji, kierowników referatów, a 

szczególnie pani Sekretarz i pani Skarbnik, czy odwrotnie pani Skarbnik, pani Sekretarz, bo 

jesteśmy usytuowani na tym samym poziomie i wszystkie te materiały, one tu były na tym, w 

tym punkcie realizowane. 

W naszej gminie niewielkiej, to prawda raport scala wiedzę o działalności tego roku 2020, 

jest dość materiałem, dość obiektywnym, opartym na faktach normalnych, te, które występują 

i tak jak parę danych, może przytoczę dla zobrazowania tego raportu. 

On jest długi, więc ja go tylko streszczając powiem, że na terenie gminy mamy  2 323 

gospodarstwa rolne. Poniżej 15 ha mamy 2 200 gospodarstw, 63 gospodarstwa mamy między 

15 a 20 ha,  36 gospodarstw rolnych, to jest od 20 do 50, 5 gospodarstw mamy od 50 do 100 

ha, 1 gospodarstwo rolne o powierzchni powyżej 100 ha. Dlaczego ja o tym mówię i tak 

szczegółowo przedstawiam? Bo jesteśmy Gminą, Gminą typowo rolniczą i generalnie 

jesteśmy nastawieni na rolnictwo i z tego rolnictwa tutaj żyjemy i funkcjonujemy. 

Na terenie Gminy Waśniów w tym roku właśnie minionym było 178  podmiotów, prowadziło 

działalność gospodarczą jednoosobową, dwuosobową, nie większą. Z racji małych 

podmiotów gospodarczych. 

W roku szkolnym 2019/2020  gmina Waśniów była organem prowadzącym dla Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Waśniowie i Publicznej Szkoły Podstawowej Majora Jana Piwnika 

„Ponurego” w Mominie. Szkoły Podstawowe w Nowym Skoszynie i Boleszynie to placówki 

prowadzone przez osoby fizyczne. Stan zatrudnienia w placówkach prowadzonych przez 

gminę przedstawia się następująco: nauczycieli - 52, pracowników obsługi - 11, administracja 

- 4, kierowcy - 2.Razem 69 osób pracujących w systemie oświatowym. 

Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej w Waśniowie obejmuje opiekę lekarską, pielęgniarską dla 

pacjentów zapisanych w przychodni i Ośrodku Zdrowia w Waśniowie, Ośrodku Zdrowia  

w Garbaczu, głównie mieszkańców gminy Waśniów.  Obecnie w GZOZ zapisanych jest  5 

224 osoby. 

GZOZ w Waśniowie świadczy usługi w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej przez 

lekarza POZ, pielęgniarki środowiskowo-rodzinnej, pielęgniarki medycyny szkolnej, 

położone położnej środowiskowo rodzinnej w POZ. Zatrudniony personel medyczny to: w 

Ośrodku Zdrowia w Waśniowie, gabinet lekarza ogólnego mamy 3 osoby, na łącznie około ½ 

etatu to jest lekarze interniści, gabinet lekarza pediatry - 2 osoby, łącznie ¾ etatu. W Ośrodku 

Zdrowia w Garbaczu gabinet lekarza ogólnego czyli 2 na zmianę pediatrów, tego internistów 

- 2 osoby, łącznie 2/3 etatu, gabinet lekarza pediatry - 1 osoba, na około 1/5 etatu, 

stomatologia w Ośrodku Zdrowia w Waśniowie - 2 osoby, łącznie jeden etat, w Ośrodku 

Zdrowia w Garbaczu - 1 osoba, ½ etatu, pielęgniarki w Ośrodku Zdrowia w Waśniowie -  5, 5 

etatów, w Ośrodku Zdrowia  

w Garbaczu - 2 osoby na łącznie 1 i ½ etatu, medycyna szkolna - 1 osoba na 1 etacie, gabinet 

stomatologiczny w Ośrodku Zdrowia w Waśniowie - 1 osoba na 1 etat, w Ośrodku Zdrowia  

w Garbaczu na ½ etatu, położna - 1 osoba na 1 etacie, rejestratorka medyczna - 1 osoba na ½ 

etatu w Ośrodku Zdrowia w Garbaczu. 

Plan finansowy Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej tak, jak w przedmiotowej Uchwale 

według stanu na dzień 31 wynosił 12 358 370 a wydatki stanowiły  12 000 688, co stanowiło  
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99,3 procenta. Dotacja celowa wynosiła 11 000 657, co stanowi 91 procent, gdzie środki 

własne to jest 1 000 031, co stanowi 8,1 procenta całości. 

Serdecznie dziękuję za zapoznanie się z Raportem o stanie gminy. Mam nadzieję, że 

przedstawiony dokument w przyjazny sposób prezentuje najważniejsze informacje związane  

z funkcjonowaniem naszej gminy. Dziękuję wszystkim mieszkańcom gminy, Radnym, 

Sołtysom za pomyślną współpracę, wsparcie, informacje, pomysły, napływające wnioski,  

z których część została już zrealizowana, a kolejne oczekują na realizację przechodzących 

zadań lub nadchodzącym czy w obecnym budżecie tego roku. Mając na względzie dobro 

naszej gminy oraz dalsze podnoszenie standardu życia mieszkańców, stale dbamy o 

zrównoważony rozwój naszej gminy. Wyzwania Gminy Waśniów są duże, ponieważ 

oczekiwania mieszkańców, są też coraz większe. W sposób strategiczny i przemyślany 

dążymy do realizacji, starając się jednocześnie pamiętać o utrzymaniu urokliwego, wiejskiego 

charakteru naszej gminy. 

Rok 2020 to dla nas wszystkich trudniejszy niż inne lata minione. Epidemia spowodowała, że 

SARS-CoV-2 wymusił na nas zmiany funkcjonowania Urzędu oraz podległych jednostek. 

Niemniej jednak nie miało to wpływu na jakość wykonywanej pracy, świadczonych usług. 

Dziękuję wszystkim mieszkańcom, interesantom za zrozumienie tego działania, dostosowanie 

się do wprowadzonych obostrzeń. No i dziękuję wszystkim tym pracownikom, wszystkim, 

kierownictwu wszystkich jednostek, również za ten reżym i za takie żelazne zasady przy 

realizacji tych wszystkich zadań. 

Dziękuję serdecznie za uwagę i myślę, że ten temat w wielu obszarach można by mówić tutaj 

o pomocy społecznej o tak jak tu są podzielone na sekwencje, inwestycje, ochrona 

środowiska, oświata, działalność kultury, jednostek ochrony zdrowia, pomocy społecznej. No 

to są zadania dość szczegółowe, które są tutaj dość opisane, w dość bym powiedział szeroko 

w związku,  

z czym wyciągając tam jakąś, jeden czy dwa na punkty z tego no nie dawałyby właściwego 

obrazu tej oceny czy tej strategii czy raportu o stanie gminy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Dziękuję Panu Wójtowi za przedstawienie 

raportu o stanie gminy. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych może ma pytanie w sprawie raportu? 

Pani Skarbnik, proszę bardzo. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Ja nie mam panie Przewodniczący pytań. Niemniej jednak 

chciałabym po krótce może tylko przedstawić, ale tak tylko ogólnie, ponieważ jak wiadomo 

częścią składową raportu o stanie gminy jest gospodarka finansowa. Wiadomo co działamy, 

co robimy, wszystko wiąże się z finansami, po prostu nie może być inaczej. Te sprawy 

szeroko żeśmy omawiali, szczegółowo na Komisjach Rady Gminy, więc będę też starała się 

jeszcze bardziej przybliżyć te sprawy przy Uchwale o przyjęciu sprawozdania. Niemniej 

jednak  

z informacji o raporcie o stanie gminy chciałabym zaznaczyć, że realizacja dochodów za 2020 

rok to kwota 38 milionów złotych. Wydatki to 32 miliony złotych, osiągnięty wynik to 5 598 

000 tysięcy nadwyżka, przy planowanym deficycie  3 233 000 złotych. Zobowiązania gminy, 

czyli z tytułu zaciągniętych kredytów na koniec 2020 roku to kwota 2 700 000, jest to kredyt  

w Banku Spółdzielczym w Ostrowcu i stanowi ono, to zobowiązanie 7,11% wykonanych 

dochodów budżetowych za 2020  rok i chciałabym tu Państwa też zapewnić i poinformować, 

że na dzień dzisiejszy, a tym bardziej na koniec roku  2020 sytuacja finansowa gminy jest 

dobra. Gmina posiada zdolność finansową i posiada zabezpieczenie środków. Czy to w 

wykonanym budżecie, bo wiadomo, że część zadań przeszła na 2021 rok na podpisanie 

umowy i uprzejmie prosimy o przyjęcie przedłożonego Raportu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  
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Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Waśniów. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciał 

zabrać głos w sprawie niniejszego projektu Uchwały? Ja chciałem nadmienić, że ta procedura 

udzielenia wotum zaufania stosunkowo jest świeżym przepisem wprowadzonym przez władze 

nadrzędne. Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania nie musi się wiązać z udzieleniem 

absolutorium. To są dwie różne sprawy. Niemniej jednak w przedstawionych dokumentacji  

i przebiegu działań w całym roku  2022, gdzie Rada Gminy na bieżąco monitoruje i 

inwestycje, wydatki i przedsięwzięcia, uważam, że nie ma najmniejszego powodu, aby 

dyskutować  

w temacie nie udzielenia wotum i wzywam całą Radę do udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

gminy. 

Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciał zabrać jeszcze głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poprosił o chwilę cierpliwości ponieważ na obradach sprzęt elektroniczny 

troszkę zawodzi.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, 

Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

 

Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Waśniów za 2020r. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Tak jak w naszych gospodarstwach domowych 

każdy robi taki rachunek, co planowaliśmy, co uzyskaliśmy, przy tym planujemy następne 

wydatki, więc dzisiaj nadszedł dzień, gdzie Rada Gminy rozlicza rok poprzedni, co się udało 

zrealizować, co zrealizowaliśmy, jakie kierunki przyjmujemy. Na ten temat dyskutowaliśmy 

szeroko na komisjach tematycznych, ponieważ to jest ocena naszej pracy całorocznej, nie 

tylko Rady, tylko całego Urzędu Gminy, pana Wójta, wszystkich pracowników, bo wiadomo, 

że to jest praca zespołowa.  Tylko w pracy zespołowej możemy osiągnąć jakieś wyniki i tu się 

liczy całość. I tutaj przekazuję głos Paniom, Panom Radnym. Czy ktoś chciał zabrać głos? 

Proszę Pani Skarbnik chciała tutaj zreferować. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Panie Przewodniczący, szanowni Radni, panie Wójcie, 

pracownicy i kierownicy Urzędu, Pani Dyrektor, Pan Wójt w ustawowym terminie zgodnie  

z ustawą o finansach publicznych, przedłożył Państwu Sprawozdanie finansowe, które 

obejmuje Sprawozdanie w zakresie wykonania budżetu gminy. 

Bilans łączny jednostek budżetowych, Zestawienie zmian w funduszu jednostki, Rachunek 

zysków i strat, Informację dodatkową oraz drugą część sprawozdań to jest, która również 

wymaga opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, to jest Sprawozdanie z wykonania budżetu, 

Sprawozdanie z wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury, które 

powiązane są z budżetem poprzez dotację celową, to jest Gminna Biblioteka Publiczna i 
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Gminny Ośrodek Kultury, Planów finansowych Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, którą 

również pan szeroko, pan Wójt przedstawił w poprzednich punktach przy przyjęciu 

sprawozdań tego Zakładu oraz informacje o stanie mienia komunalnego. 

Uchwałą numer 47/2021 z 8 kwietnia  2021 roku Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach 

pozytywnie zaopiniowała przedłożone przez Wójta sprawozdanie finansowe. 

Sprawozdanie, proszę państwa, było szeroko omawiane na komisjach Rady. Jest sporządzone 

w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej. I tak, dla przypomnienia po krótce 

postaram się Państwu po prostu przedstawić jak przebiegała realizacja budżetu za 2020 rok. 

Wykonanie dochodów, nie będę mówić w złotówkach, tylko postaram się mówić w milionach 

czy  

i w tysiącach, ponieważ i tak grosze mają Państwo na piśmie.  Trudno jest tego wszystkiego, 

byłoby Państwu też spamiętać.  

Dochody zostały wykonane w kwocie 38 milionów złotych. 

Dochody bieżące 36 natomiast majątkowe 1 000 949. 

Nie planowaliśmy wpływów ze sprzedaży majątku. 

Udało nam się zbyć 2 nieruchomości w Milejowicach i w Waśniowie za kwotę 58 416  

złotych. 

W tej ogólnej kwocie dochodów 38 milionów, dochody własne to 8 192 000. 

Milejowice i Waśniów, a Nosów w tym roku. 

Dochody własne 8 192 000 złotych to jest 21,56% w strukturze dochodów budżetu, z tego 

dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych, czyli nieruchomości rolnego, od środków 

transportowych 3 150 000 złotych, udziału w podatkach stanowiących dochód budżetu 

państwa 2 000 740 złotych, to jest, nie wykonane były o 81 tysięcy złotych z uwagi na 

istniejącą sytuację w kraju, ponieważ wystąpiła pandemia i były pewne ograniczenia w 

związku z zatrudnieniem, bo analizując lata poprzednie zawsze te udziały w podatkach od 

osób fizycznych w budżecie państwa zostały wykonywane przez nas ponad nałożony plan 

przez Ministerstwo Dotacje  

i środki Unii Europejskiej to kwota  14 243 000 złotych, co daje 37%w strukturze dochodów, 

następnie subwencja jest to kwota  13 323 000, to jest wskaźnik w strukturze 3%, środki  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych - 696 tysięcy, Fundusz Przewozów 

Autobusowych - 1 479 i Fundusz Dróg Samorządowych - 1 543 000 złotych. 

Tak analizując wykonanie dochodów, to pomimo istniejącej sytuacji, jaka miała w roku 2020, 

wiemy, że rok to był ciężki dla nas wszystkich, dochody, realizacja przebiegała prawidłowo, 

jednak należy zwrócić uwagę, że wzrosły zaległości o kwotę 177 tysięcy złotych i w tym  

w podatku od nieruchomości od osób prawnych o 30 tysięcy złotych. To jest wiadomo, mamy 

tu jeden podmiot taki w likwidacji i z tego tytułu wzrosły te zaległości. Z opłat za śmieci 44 

tysiące oraz 50 tysięcy złotych z tytułu świadczeń alimentacyjnych. 

Należy też zwrócić uwagę, że mamy nadal obowiązującą Uchwałę z 2013 roku, gdzie mamy 

przy tak niskich dochodach własnych  zwolnione budynki mieszkalne z opodatkowania, co  

w sumie w budżecie daje to skutek 78 tysięcy złotych. Również obniżenie górnych stawek 

podatkowych w stosunku do tych stawek co Państwo uchwalają, to jest kwota ponad milion 

złotych, bo 1 004 000 złotych.  Ze względu na pandemię, jaka wystąpiła w roku, no i nadal 

trwa w 2020 obniżyliśmy też cenę wody do jednej złotówki za metr sześcienny, co również 

skutkowało w budżecie przez okres około 4 miesięcy kwotą 247 tysięcy złotych. 

Wydatki zostały wykonane w kwocie 32 402 000, w tym wydatki bieżące 28 000 621, 

majątkowe 3 780 000 złotych. Takim głównym wydatkiem majątkowym, który ma 

największy wskaźnik w budżecie, to jest, Proszę Państwa, są wydatki na opiekę społeczną i 

rodzinę, które stanowią 12 762 000  i stanowią 44, prawie 45% wykonanych wydatków 

bieżących. 

Następnie to jest oświata 26,5%, to jest 7 592 000. 
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Wydatki na drogi publiczne wewnętrzne, na przebudowę, budowę i modernizację w kwocie 2 

312 000 złotych, to jest 7,14% wykonanych wydatków budżetu. 

Nie będę tu przedstawiać jakie drogi będą realizowane, były realizowane, ponieważ o tych 

zadaniach i zadaniach majątkowych szczegółowo poinformuje państwa pan Wójt. 

Do tego jeżeli dodamy jeszcze wydatki na administrację, gdzie mamy Urząd, obsługę Rady, 

obsługę podatków, a więc prowizję od zebranego inkasa około 10%, także w sumie tych 

wydatków, o których tu już wcześniej mówiliśmy opieka społeczna, oświata, drogi, 

administracja to jest 90% i 10% to stanowią pozostałe wydatki, a więc dotacje dla innych 

instytucji utrzymanie straży, oświetlenie uliczne, akcyza. 

740 tysięcy złotych dopłaciliśmy poprzez otrzymaną dotację z budżetu państwa do oleju 

napędowego dla rolników. Jest to dość pokaźna kwota też w budżecie i to są głównie, proszę 

państwa, te kierunki, te wydatki majątkowe, które są szczegółowo zestawione w załączniku 

numer 2 i w załączniku numer 3 do przedłożonego sprawozdania. Są to zadania 

obowiązkowe. 

Poza zadaniami obowiązkowymi realizowaliśmy też zadania z zakresu administracji 

rządowej. 

Takim dodatkowym zadaniem w zeszłym roku to był Spis rolny, który dofinansowany jest 

przez Główny Urząd Statystyczny w 100%. 

Realizowaliśmy też zadania na podstawie porozumień z województwem świętokrzyskim, 

gdzie modernizowaliśmy drogę Sarnia Zwola, dofinansowanie  34 018 złotych wspólnie z 

Powiatem. 2 zadania w zakresie dowozów, z Funduszów Dowozów, no Przewozów 

Autobusowych  

i również 2 drogi remontowaliśmy, dając wsparcie finansowe dla powiatów. To jest droga 

Nosów i droga w Piotrowie. 

Wsparcie finansowe dla gminy Chmielnik - 5 tysięcy złotych na usuwanie skutków nawałnicy 

w infrastrukturze drogowej. 

Również otrzymaliśmy wsparcie od gminy Nowa Słupia na drogę, dobrze, gmina Nowa 

Słupia na drogę w Nowym Skoszynie. 

W przedłożonych materiałach Państwo mają też i omawialiśmy to na komisji zadania 

wieloletnie, że pieniądze na te zadania są zabezpieczone w budżecie na 2021 rok. Prawdę 

mówiąc, wszystkie zadania przyjęte do budżetu na 2020 rok udało się zrealizować, niektóre  

z przyczyn od nas też niezależnych, zostały przesunięte na rok 2021  i zostały ujęte w 

budżecie. 

Poza zadaniami obligatoryjnymi, pomocą finansową czy realizowaną wspólnie z innymi 

jednostkami realizowaliśmy też zadania poprzez dotację z budżetu gminy, gdzie finansujemy 

2 szkoły podstawowe, to jest w Nowym Skoszynie i Boleszynie prowadzone przez osoby 

fizyczne, w zakresie instytucji kultury poprzez dotacje oraz dotacje dla Ochotniczych Straży 

Pożarnych na bieżące utrzymanie, umundurowanie, żeby mogły też pozyskiwać 

dofinansowanie, bo jak my mamy część środków, to oni mogą również składać wnioski  

i pozyskiwać dotacje po prostu na, na sprzęt dla Ochotniczych Straży Pożarnych. 

W zeszłym, w 2020 roku również mieliśmy dotacje dla parafii w Momina -  16 tysięcy na 

prace remontowo-konserwatorskie hełmu wieży na dachu kościoła. To zadanie zostało 

zrealizowane przez księdza proboszcza i rozliczone w ustawowym terminie. 

Jak wcześniej mówiliśmy przy Raporcie, zobowiązanie gminy stanowi z tytułu kredytów 7,1 

procent wykonanych dochodów to jest 2 700 000 złotych. 

Wspieraliśmy też takie zadania i wniosek właściwie kierowany przez Referat Inwestycyjny  

w zakresie 2 zadań, boisk w Nowym Skoszynie i Boleszynie poprzez, wraz z wyposażeniem 

sal przyrodniczo-matematycznych, gdzie udzielaliśmy dotacje i dawaliśmy dotację i 

pożyczkę, również pozyskali dofinansowanie około 800 tysięcy złotych. Nie jest to w 
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budżecie naszym, te środki pozyskane, natomiast po prostu no jest to przy wspólnym udziale 

naszym i tych 2 podmiotów. 

Poza tym proszę państwa, no gospodarka śmieciowa jest bardzo ważnym i no poważnym 

problemem, ponieważ no wpływy z tytułu śmieci - 759 tysięcy, wydatki 867, zaległości 123 

tysiące złotych. Jak wcześniej powiedziałam, wzrosły one o 44 tysiące złotych. 

Mieliśmy w zeszłym roku ze względu na pandemię możliwość skorzystania ze zwrotu składki 

ZUS, takie po prostu wnioski do ZUS wszystkie jednostki, które miały możliwość, 

zatrudniające ponad, poniżej 50 osób mogły uzyskać zwolnienie z 50% opłacania składki 

ZUS, co dało w sumie kwotę 336 928 złotych. 

Ubytek w dochodach z tego tytułu stanowił kwotę 263 886 złotych, poprzez umorzenia 

podatku o nieruchomości 6 tysięcy złotych, podatku rolnego 149,  podatku od środków 

transportowych 6 264 złote, najmu - 2 190 złotych i opłat zwolnienia, też co wcześniej 

mówiłam obniżenie ceny wody do złotówki - 247 400 złotych. 

Natomiast, proszę państwa, wydatki poniesione na przeciwdziałania COVID stanowią kwotę 

296 817  złotych i są to środki budżetu państwa -  - 50 887 złotych, Fundusz Pracy - 850, Unii 

Europejskiej to jest 2 etapy projektów Zdalna Szkoła, bo to było w 2 etapów, etapach zakup 

komputerów dla uczniów -  134 620. I budżet gminy, rezerwa na zarządzanie kryzysowe 110 

459  złotych. 

Jak Państwo wiedzą, podjęliśmy taką decyzję, kupowaliśmy maski dla naszych mieszkańców 

oraz inne środki dezynfekcyjne, dezynfekcyjne dla Urzędów, podległych jednostek oraz 

miejsca, urządzenia miejsca kwarantanny to takie po prostu główne wydatki, jakie po prostu 

mieszczą się w tej kwocie. 

Powiedziałabym jeszcze tak, jak przy Raporcie mówiłam, że gmina ma dobrą sytuację 

finansową, ma zdolność kredytową, co również wynika chociażby jak Państwo by spojrzeli w 

załącznik nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej, gdzie te wskaźniki tam są w różnych 

wersjach przeliczane zgodnie z ustawą o finansach publicznych, a więc mamy możliwość, 

jeżeli by się pojawiły jakieś dodatkowe środki i trzeba by było zaciągnąć kredyt, ponieważ no 

własnych środków na inwestycje, to my możemy rocznie przeznaczyć maksymalnie od 1,5 do 

2 milionów. To jeżeli jest realizacja dochodów tak w 100%, ale biorąc pod uwagę, Proszę 

Państwa, wykonanie dochodów te 38 milionów, to bym powiedziała, że rok, mimo że rok był 

ciężki, był rokiem dobrym, bo te 38 milionów to prawie 5 milionów środków zewnętrznych, 

to nie jest mała kwota. Nie tylko na wydatki majątkowe, ale również na wydatki bieżące. I z 

czego to przede wszystkim wynika? No środki na przydomówki, środki na OZE, 

dofinansowanie przez Nową Słupia, środki Wojewódzkiego Funduszu na usuwanie azbestu, 

proszę państwa, nawet środki na te 2 boiska to jest prawie 800 tysięcy, azbest 7, przepraszam, 

OZE 716 tysięcy, Fundusz Dróg Samorządowych - 1 543 000, także przewozy autobusowe, 

no niewielka  kwota, ale Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych 700 prawie tysięcy 696, co 

w sumie podsumowując  te kwoty wydaje nam się,  że one są niewielkie, ale jak już się 

sumuje, to jest  kwota 4 900 000 tysięcy złotych bo nasz budżet,  jak tak sięgniemy lata 

wcześniejsze,  gdy nie weźmiemy środków unijnych i środków wewnętrznych, to on  w 

granicach jest 32 - 33 miliony  ponieważ ten milion to zależy też od wielkości subwencji i 

dotacji  na zadania bieżące, głównie to zadania zlecone bo subwencja  jest na ucznia i tutaj 

jeżeli wskaźnik na ucznia rośnie,  to subwencja jest wyższa no i jeżeli jest więcej  uczniów, 

jeżeli mniej no to spada. Dlatego ten milion  do półtora jest taki ruchomy. Natomiast 38 

milionów no jest to dość pokaźna kwota  po stronie po prostu dochodowej. 

I jak powiedziałam przy raporcie, budżet zamknął  się nadwyżką w kwocie 5 598 000 złotych 

przy planowanym deficycie 3 233 000. Na dzisiejszej sesji  wprowadzaliśmy pozostałą część 

nadwyżki w kwocie 2 miliony  200 tysięcy złotych. 

Ponieważ jestem przy głosie, to  dziękuję państwu Radnym za rozważne i zgodne 

podejmowanie decyzji, co  po prostu wiąże się z tym, że przedkładane przez pana Wójta  
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uchwały, uzyskują państwa aprobatę i mówi się  tu o wspólnym i jednomyślnym kierunku 

działania ponieważ  jest ta zgoda po przeanalizowaniu materiałów na komisjach,  no te 

uchwały otrzymują aprobatę. 

Panu Wójtowi  za umiejętne kierowanie i zarządzanie pracownikami, co przedkłada się  na 

pozyskiwanie też środków zewnętrznych, o czym przed chwilą  żeśmy mówili. No i osiąganie 

przez to  rezultatów zamierzonych celów. Chciałabym też podziękować  kierownikom, 

pracownikom urzędu, pracownikom i kierownikom podległych i nadzorowanych jednostek, 

bo wszyscy w jakimś stopniu  realizujemy ten budżet i przyczyniamy się do realizacji 

osiągniętych i zamierzanych i przyjętych przez Państwa  kierunku i przyjętym przez Państwa 

kierunku działania. Myślę, że na ten temat tyle i uprzejmie proszę o przyjęcie przedłożonego  

sprawozdania. Myślę o inwestycjach  powie pan Wójt. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję Pani Skarbnik serdecznie  za 

wyczerpujące przedstawienie sprawozdania. Proszę pana Wójta o zabranie  głosu. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Tak jak pani Skarbnik powiedziała, że wszyscy działamy tutaj 

dla jakby jednego osiągnięcia tych celów, które są zapisane  w początkowej fazie projektowej  

budżetu, a później jak wiemy, prawie, że na każdej sesji coś zmieniamy,  coś poprawiamy, 

dokładamy, bo cały czas jest ta ciągłość  zmian, ciągłość rzeczy, które  musimy, na które 

musimy reagować. 

Proszę państwa,  pani Skarbnik, powiedziała, że w niektórych inwestycjach, w niektórych  

wykonywanych zadaniach. Ja powiem, że do  planowanych po zmianach wydatkach 

majątkowych w kwocie  6 milionów zostały wykonane w kwocie 3 miliony prawie 4  

miliony. 

Wydatki na zadania roczne to jest kwota  milion 600, wykonanie w kwocie 956 tysięcy   

i wydatki na wieloletnie programy inwestycyjne  na plan 3 miliony 880. Jest to prawie 2 

miliony 400. Dotacje celowe na  wydatki majątkowe w kwocie 548 000. Jest to kwota 461  

tysięcy. Trzeba podkreślić tak,  że programy te były realizowane w programach z udziałem  

środków zewnętrznych unijnych to co Pani Skarbnik powiedziała. 

OZE, czyli tutaj zamontowanych  było 42 instalacje fotowoltaiczne, 25 instalacji solarnych. 

Kompleksowa wieloaspektowa rewitalizacja  Gminy Waśniów, która jest złożona w formie 

wniosku  w ramach RPO. Jesteśmy na liście rezerwowej. Wartość tej inwestycji ponad 4 

miliony  200. 

Głęboka termomodernizacja  budynków użyteczności w Gminie Waśniów. Złożony  ten 

wniosek w ramach RP. Wniosek przeszedł ocenę formalną. Czekamy ewentualnie na  dalsze 

jego tutaj realizację, dalszą  realizację to jest szkoła podstawowa  w Boleszynie, 

oczyszczalnia ścieków w Pękosławicach, stacja uzdatniania wody w Piotrowie, no i włącznie 

z OZE  

z fotowoltaiką,  łącznie z całą infrastrukturą  dociepleniową. 

Zostały zadania tak  jak mówiliśmy, to udało się dzięki temu, żebyśmy  nie stali, bo wiadomo, 

że Regionalny Program Operacyjny jeszcze nie zadziała i w  tym roku sądzę, że może jesienią 

będą nabory w sensie fiszek  czy zaproszeń do składania wniosków,  ale myślę, że realizacja 

już raczej będzie ciężko do realizacji w tym roku. Nie mniej udało nam się zakończyć  to 

zadanie, przechodząc jak pani Skarbnik mówiła, jeżeli chodzi o inwestycję  w kanalizacji. 

Generalnie można  powiedzieć o budowaniu oczyszczalni przydomowych, 100 oczyszczalni  

przydomowych, które zostały całkowicie zrealizowane, rozliczone, Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska zaakceptował te zadania wszystkie, rozliczył. Dzięki tutaj działaniom  

Referatu Technicznego i oczywiście sprzyjającym warunkom,  które miały miejsce. Zostały te 

zadania zakończone  w 31 marca tego roku. 

To jest zadanie też przechodzące, o którym mówimy, ale zakup nowego pojazdu dla 

strażaków  za kwotę 840 tysięcy. Wkład budżetu 370. Udział Narodowego  Wojewódzkiego 

Funduszu to kwota 360 plus  Marszałek Województwa 20 i Komendant Główny 90 tysięcy. 
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Tak jak mówiliśmy,  projekt dofinansowania z Funduszu Inwestycji Lokalnych  kwota prawie 

niecałe 700 tysięcy. Mówimy tutaj o środków  do budżetu Gminy oraz ze środków Budżetu 

Gminy Waśniów na  Fundusz Inwestycji Lokalnych. To jest zadanie, które jest  wpisane  

i realizowane przy chodzącym terminem. Budowa garażu, która została zakończona w 2000 

roku. Zadanie w kwocie  201 tysięcy. 

Modernizacja  dróg, które też są w zadaniu przychodzącym, o którym pani Skarbnik  

wspomniała, to jest miejscowość Zajączkowice, 936 metrów prawie  z poszerzeniem tej 

częściowo drogi. 

Modernizacja Grzegorzowic choć wielkość  tej drogi 600 metrów i Nowy Skoszyn 2 300 

metrów  realizowana w tym roku, ale w tamtym roku podejmowane były działania  związane  

z ujęciem w budżecie. 

Wydatki w kwocie 2 miliony  prawie 400 tysięcy. 

Środki własne 1 milion 500. 

Pozostały środki zewnętrzne. 

Nie będę powtarzał,  bo pani Skarbnik to już mówiła. 

Remont dróg,  drogi Sławęcice, Kotarszyn, Sarnia Zwola,  Garbacz, Piotrów, Nowy Skoszyn 

na prawie ponad 4 kilometry długości odcinków. Wartość tych zadań to prawie milion  540 

tysięcy. 

Trzeba też wspomnieć, proszę Państwa,  może o kwestiach, które są mniejsze, ale są ważne 

14i istotne z punktu widzenia  chociażby funkcjonowania  tych instytucji. Przebudowa 

wnętrza pomieszczeń dydaktycznych w szkole w Boleszynie,  zakupu oprogramowania i 

licencji sprzętu. Kwestia wymiany  zabudowy samochodu Mercedes dla od  Grzegorzowice. 

Zagospodarowanie terenu wokół oczyszczalni ścieków w Pękosławicach. 

Budowa oświetlenia ulicznego, wyposażenie  świetlicy Grzegorzowicach i w Garbaczu. 

Odbudowa zabytkowych figur wpisanych  do Gminnego Programu Ochrony Zabytków, figur 

w miejscowości Kraszków, Nosów  i Worowice. 

I to jest  tak, jak mówiliśmy tutaj szereg zadań, tak jak pani Skarbnik tutaj podkreśliła,  

chociażby te zadania wpisane również z  Powiatem. 

Dofinansowanie dla nas z naszej  strony może nie jest tak duże, ale jak mówimy około 80  

tysięcy. Natomiast pozyskane środki na przewozy  z dotacji i środków zewnętrznych to jest 

wcale nie mała kwota,  bo 300 prawie 50 tysięcy. W związku z czym te przewozy, które są 

tylko  na terenie naszej Gminy. Tak jak mówimy,  rozszerzamy teraz o tę usługę od lipca tych 

przewozową,  którym mówiliśmy w pracy między sesjami, więc myślę, że  jest wiele innych 

drobnych zadań, czy punktów,  które są wpisane tutaj, nie sposób przytoczyć, ale macie to 

Państwo  w sprawozdaniach. Wydaje się, że te wszystkie zadania  no dla upiększania 

chociażby samej miejscowości, zakupy, tu pielęgnacji  ozdób choinkowych, tych właśnie 

zimowych i innych. To myślę,  że to tworzy pewną taką, pewną całość działań, które  

podejmujemy łącznie z elementami promocji Gminy czy wydania  chociażby materiałów 

promujących. To jedna z  nielicznych rzeczy, które, o którym tutaj mówimy. Więc myślę, że 

ta informacja jest tak szczegółowo przedstawiona i też  chciałem tą drogą po raz już kolejny 

podziękować wszystkim,  bez wyjątku, bo jak powiedziałem, że my jesteśmy właśnie po to, 

aby to wszystko  na ile jest to w miarę naszych możliwości i środków finansowych realizować  

dla budżetu i dla dobra  mieszkańców. Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik  dziękowała 

wszystkim podmiotom. Ja myślę, że będę miał taką okazję zrobić  w następnym punkcie. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Dziękuję  Panu Wójtowi. Czy ktoś z Pań, 

Panów Radnych chciał zabrać głos?  Dzisiaj nam szwankuje lekko elektronika,  więc jeśliby 

nie działa elektronika proszę tradycyjnie, jak za  starych dobrych czasów podnieść rękę. 

Proszę pan Andrzej Ostatek. 
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Radny Andrzej Ostatek Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji: Panie 

Przewodniczący, zaproszeni goście, pani Skarbnik,  panie Wójcie, ja tutaj chciałbym w kilku 

zdaniach podsumować  wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. Rok 2020 był na pewno 

trudnym  rokiem z racji panującej pandemii. Jednak trzeba powiedzieć, że  nasze założenia 

budżetowe jak co roku zresztą są bardzo ambitne,  mimo tego, że mamy niski bardzo budżet 

Gminy,  ale trzeba powiedzieć, że przy tych założeniach,  założenia to jedno, a wykonanie to  

drugie i chciałbym tutaj właśnie zwrócić uwagę przede wszystkim, bo tu  dużo zostało 

powiedziane, że się o kwoty, o  wydane pieniądze, o pozyskane z zewnątrz, które są bardzo 

istotne w naszym  przypadku. Ale chcę tylko tak nakreślić właśnie, że te inwestycje,  które 

bardzo ważne w naszej Gminie są, to są te drogi, które  bardzo dużo siatka dróg jest w naszej 

Gminie  i rzeczywiście co roku niech się buduje bardzo dużo  drogi, nawet powiatowe, które 

są budowane, to my musimy dokładać  50 procent praktycznie do kwoty, którą dokłada  

Powiat z racji tego, że Powiat no finansowo trochę słabo  wygląda i żeby realizować no drogi,  

które są w naszej Gminie to muszę dokładać 50 procent. 

Duży tutaj  ukłon należy się właśnie w stronę Wójta  odnośnie szkół, które są wyposażone 

bardzo dobrze w tej chwili. Boiska przy szkołach są właśnie w 2020 roku  były wybudowane 

boiska przy szkole w Boleszynie i w szkole w Skoszynie,  które no bardzo się przydadzą i 

będą służyć następnym pokoleniom. Bardzo piękne boiska.  

Chciałbym też zwrócić uwagę właśnie na oczyszczalnię ścieków, ponieważ u nas z racji 

zabudowy  bardzo rozległej w Gminie,  musimy właśnie korzystać z oczyszczalni 

przydomowych, dlatego, że nie opłacałoby się  innej, nie ma innej możliwości praktycznie do 

odprowadzania ścieków. I tutaj co roku się bardzo dużo właśnie  Gmina dokłada do tych 

oczyszczalni, bo to jednak koszty są spore. No ale trzeba przyznać, że to służy mieszkańcom  

i  jeśli chodzi o ochronę środowiska, to bardzo dobre posunięcie  jest.  

Zakład Opieki Zdrowotnej też  mimo tych zawirowań w ubiegłym roku jakie były, zmiana 

kierownika też zamkną się. Jak tutaj pani Bogumiła pani Skarbnik wymieniała czy Wójt też  

prawie 56 tysięcy. Także jest przekroczony  znaczy fundusz. Znaczy zyski są jeśli chodzi  

o fundusze ośrodka zdrowia, także to też jest właśnie  dobrze zarządzane. Oczywiście ośrodek 

zdrowia należy też pod samorząd. Chciałbym tutaj podziękować, to na pewno  duży wkład w 

tym wszystkim mają poszczególne osoby w  Gminie, które tutaj pani Sekretarz, w imieniu 

oczywiście, bardzo serdecznie to w imieniu radnych też chciałbym podziękować bardzo 

serdecznie to w imieniu Radnych też chciałbym podziękować wszystkim  kierownikom 

poszczególnych działów i panią dyrektorkom szkół, no bo  współpraca. Z resztą  ciągle o tym 

mówimy na sesjach, na Komisjach. Współpraca pana Wójta z tymi jednostkami  się bardzo 

dobrze układa i nasza też, także dziękujemy serdecznie za to. Rok budżetowy w ogóle w 

Gminie zamknął się bardzo  dobrze, bo Wójt tu przytaczał ościenne gminy jakie mają 

zadłużenia zamykając rok. My mamy, no  niecałe 8% zadłużenia. To jest przy naszym 

budżecie bardzo dobry wynik,  który pozwala nam wchodzić w nowy rok bardzo dobrze,  i 

spełniać dalsze plany, realizację następnego budżetu na przyszły rok. 

I podsumowując chciałbym, wnoszę  o zatwierdzenie wykonania budżetu za ubiegły rok. No  

i  oczywiście o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Waśniów. Dziękuję ślicznie. 

 

Obrady opuścił Radny Piotr Kwaśniak. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Dziękuję Panu Andrzejowi Ostatkowi. Czy 

ktoś jeszcze z Pań, Panów chciał zabrać głos? Krzysztof Chojnacki się zgłosił. 

Radny Krzysztof Chojnacki, Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej: Panie 

Przewodniczący,  Wysoka Rado, Panie Wójcie. W imieniu Komisji Rewizyjnej  na 

posiedzeniu w dniu  20 maja 2021 roku  pozytywnie oceniła przedłożone przez Pana Wójta 

Gminy Waśniów  sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu Gminy za 2020  rok i 
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wnioskuje o udzielenie absolutorium  Wójtowi Gminy Waśniów za 2020 rok. Komisja 

pozytywnie oceniła stopień zaawansowania realizacji programów  rocznych i wieloletnich. Z 

przedłożonych materiałów  wynika, że Pan Wójt stara się i pozyskuje środki zewnętrzne   na 

realizację projektów, co zresztą  możemy zaobserwować, jak rozwija się i pięknieje nasza 

Gmina z roku na rok.  

W imieniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Waśniowie wnioskuję o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Waśniów za  2020 rok. Jednocześnie dziękujemy panu za 

owocną  pracę, gdyż praca na stanowisku Wójta nie jest  łatwa, ponieważ trzeba się zmierzyć 

ze wszystkimi problemami mieszkańców  Gminy, przeanalizować, rozważyć i podjąć  

stosowną decyzję zgodnie z obowiązującym prawem. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera:  Dziękujemy panu Krzysztofowi 

Chojnackiemu. Następna w kolejce zgłosiła się pani Małgorzata Wzorek, proszę. 

Radna Małgorzata Wzorek, Przewodnicząca Komisji oświaty, zdrowia, pomocy 

społecznej, kultury i sportu: Witam Państwa bardzo serdecznie, w szczególności pana Wójta,  

panią Skarbnik Bogumiłę Bugaj, panią Sekretarz Joanna Zajączkowską,  panią Kierownik 

Centrum Usług Wspólnych  Katarzynę Wiśniewską, Panią Kierownik Janinę Kamińską, 

Kierownik Gminnego  Ośrodka Opieki Społecznej, panią Dyrektor  Szkoły Podstawowej  

w Mominie Barbarę Poreckowską,  Pana Sylwestra Grąkowskiego, kierownika referatu  

technicznego. Chciałam stwierdzić, że rok 2020  nie był rokiem łatwym ze względu na 

powstałą pandemię,  która zupełnie zmieniła nasze życie, myślenie  i nie był również rokiem 

łatwym pod względem realizacji wielu zadań inwestycyjnych. 

 Analizując Raport, który  o stanie Gminy Waśniów za 2020 rok, tak jak już  Pan Wójt 

wspomniał, który obrazuje nam skalę i stopień zaawansowania  wykonania uchwał Rady 

Gminy, a także realizację  zadań inwestycyjnych programów. A także  sprawozdanie 

finansowe z wykonania budżetu za 2020  roku, które nie, łączy się po prostu z realizacją.  

Łączy się z tym raportem również. Chciałam przede wszystkim  podziękować panu Wójtowi, 

całemu zespołowi  pracowników, ponieważ poradziliście sobie państwo znakomicie, mimo 

wielu przeciwności, zostało zrealizowanych wiele zadań i planowane są kolejne, co 

oczywiście  bardzo nas cieszy. 

Wielki szacunek panie Wójcie, gdyż przez tyle lat pańskiej ciężkiej  pracy, nadal pan nie 

ustaje w kolejnych planach inwestycyjnych  dla naszej Gminy. Ponadto chciałam też 

podkreślić ogromną rolę,  jaką pełni pani Skarbnik, która cały czas przez  ten rok czuwała nad 

budżetem co nie było łatwe ze względu na powstałą pandemię.  Przede wszystkim czas 

realizacji zadań  

i sposób organizacji. Bardzo mile nas też zaskoczyła analiza  finansów ośrodka zdrowia w 

tym trudnym czasie zaskoczyła  nas bardzo pozytywnie. Za to też chciałam podziękować 

panu Kierownikowi Doktorowi  Kaczanowskiemu. 

Jak wynika  z raportu o stanie Gminy Waśniów za 2020  rok, wiele zadań zostało 

zrealizowane w szkołach,  między innymi budowa boiska w Nowym Skoszynie, o czym  

zresztą pan Wójt już wspominał. Zakup pomocy do pracowni  matematyczno-przyrodniczych, 

działania edukacyjne, szczególnie  wszystkich nauczycieli przedmiotów egzaminacyjnych,  

dokonali wszelkich starań, aby przygotować uczniów do najważniejszego egzaminu na 

zakończenie szkoły podstawowej. Przede wszystkim też bardzo dobra organizacja przez 

Dyrektorów szkół zdalnego nauczania, co też nie było łatwe, bo była to nowość w zasadzie 

dla nas wszystkich. Bardzo, ja czytając ten raport takie pozytywne  uczucia we mnie 

wzbudziła  przede wszystkim Szkolny Klub Wolontariatu, gdzie angażują się młodzi ludzie, 

jest to bardzo fajna i bardzo pozytywna rzecz,  który organizuje zresztą szereg zbiórek, jak 

wynika z tego Raportu też. 

Szczególne podziękowania też dla pani Janiny Kamińskiej, Pani Kierownik GOPS za 

wszelkie działania w zakresie pomocy rodzinie poprzez pomoc finansową w postaci zasiłków, 
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opieka asystentów rodziny, pracy Zespołów Interdyscyplinarnych w obszarze pomocy 

rodzinie, przede wszystkim przygotowywanie też pracowników poprzez różne szkolenia, 

realizacja Karty Dużej Rodziny, co zresztą pokazało też wykonanie budżetu w 99,3% który 

stanowi większą część budżetu gminy. 

Przede wszystkim też chciałam podziękować  Kierownikom Gminnego Ośrodka Kultury, 

Gminnej Biblioteki, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy za bardzo spójne, konkretne 

działania, za bardzo duże zaangażowanie w realizacji zadań naszej gminy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera:  Dziękuję Pani Małgorzacie Wzorek. Czy ktoś 

jeszcze chciał się zgłosić?  Proszę bardzo, zgłosił się Pan Krzysztof Surowiec, proszę. 

Radny Krzysztof Surowiec, Przewodniczący Komisji samorządowej do spraw rolnictwa, 

ładu i porządku publicznego: Witam panie Przewodniczący, panie Wójcie, panie i panowie 

Radni, nic dodać, nic ująć, wszyscy moi przedmówcy powiedzieli odnośnie tego budżetu, jak 

widzimy jest wykonany w 99%, także jest dobrze wykonany. Wszystkie założenia, plany, 

które w roku poprzednim postawiliśmy sobie, wykonał to Wójt, wykonał to Wójt przy 

pomocy wszystkich tutaj pracowników, także chylę czoła panu Wójtowi, że jednak ten 

budżet, który my tutaj zakładamy, bo to Rada zakłada powiedzmy ten budżet co ma być, jak 

ma być wykonane, Pan Wójt stanął na wysokości zadania, zresztą jak zawsze, zawsze 

wierzyliśmy w niego i nie daje tutaj, że tak powiem za wygraną i zawsze  ten budżet jest 

zrobiony na najwyższym poziomie, także prosiłbym tutaj koleżanki i kolegów Radnych o 

oddanie głosu za zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

wykonania budżetu gminy za rok 2020 oraz udzielenie absolutorium panu Wójtowi. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Dziękuję, następny w kolejce zgłosił się Pan 

Łukasz Pawłowski, proszę. 

Radny Łukasz Pawłowski, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: Jako 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz jako członek Komisji Rewizyjnej 

również zapoznałem się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok, jak i raportem 

o stanie Gminy Waśniów i jak  to nadmienialiśmy już na Komisjach, budżet jest dobry, czasy 

są trudne, nam udaje się wyjść obronną ręką z tego wszystkiego. 

Nasz teren typowo rolniczy właśnie no nie sprzyja temu, żeby zakładać jakieś strasznie duże 

inwestycje, ale pomimo tego nie zostajemy w tyle, wręcz przeciwnie, idziemy do przodu i co 

roku są nowe pomysły ze strony pana Wójta, co roku nowe inwestycje duże bądź mniejsze, 

ale cały czas ten bilans jest, jest do przodu i pragnę tu nadmienić, że jeśli będziemy właśnie 

do ludzi, z ludźmi, tak jak właśnie to cały czas jest, że nie tylko stanowisko takie typowo 

samorządowe, ale to stanowisko społeczne jest bardzo ważne, wszystkie te związki, w 

których pan Wójt uczestniczy, te spotkania tam właśnie dużo zyskujemy i widzi nas nie tylko 

powiat, ale i także całe województwo, można powiedzieć na arenie ogólnopolskiej też nas 

dostrzegają i za to wszystko dziękuję i oczywiście też jestem za udzieleniem absolutorium i 

czekamy na więcej inwestycji, takich może mniejszych też, gdzie niektóre wsie też chciałyby 

coś jeszcze wskórać. Dziękujemy i życzymy powodzenia w dalszych właśnie realizacjach, 

dziękuję. 

Przewodniczący Radny Mirosław Chamera: Dziękuję Panu Łukaszowi Pawłowskiemu, 

czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? To może ja na koniec zabiorę głos, tutaj bardzo dużo było 

powiedziane o tej sytuacji, która zamyka ten nasz rok budżetowy 2020. 

Chyba nic nowego nie powiem, jeśli odniosę się do trudnego czasu pandemii, ponieważ 

jeszcze w 2019  jak by nam ktoś powiedział, że taka sytuacja zaistnieje, to byśmy nie 

dowierzali, byśmy to może puścili mimo uszu, Niemniej jednak rzeczywistość bardzo 

zweryfikowała nasze podejście do kruchości naszego zdrowia, do zachowań społecznych i to 

naprawdę była bardzo duża lekcja pokory dla nas wszystkich. 

Wirus nie oszczędził nikogo, większość z nas tu chorowała i tutaj też trzeba wspomnieć, że 

każdy na swój sposób chciał funkcjonować, pracować, niemniej jednak każdy miał 
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uzasadnioną obawę przed tą chorobą i tutaj trzeba podsumowując rok 2020 wyrazić wielkie 

słowa uznania dla załogi Gminnego Ośrodka Zdrowia, służby medycznej, pielęgniarskiej, 

pomocniczej na czele z panem Kierownikiem Janem Kaczanowskim za wykonywanie swoich 

obowiązków. 

My o tym wiemy, już mówiłem o tym głośno, że były różne głosy, jeśli nie dało się 

wszystkich spraw załatwić w jednej godzinie, w jednym dniu staraliśmy się to rozkładać, 

ponieważ to nie była możliwość techniczna, jednak dołożono wszelkich starań, aby nasi 

mieszkańcy mieli udzielaną pomoc i my widzieliśmy to może z innej perspektywy niż 

mieszkańcy, że naprawdę bardzo dużo starań i wysiłku ponieśli pracownicy służby zdrowia, 

za co z tego miejsca jeszcze raz dziękuję. 

Też ciężko było pracować nam, jako tworzący ten system administracji. Pamiętamy, że były 

spotkania hybrydowe,  były próby realizacji tych zadań, gdzie no poważną przeszkodą były 

warunki pandemii, tutaj trzeba też chylić czoła za organizację pracy Urzędu Gminy, gdzie co 

rusz dowiadywaliśmy się, że ktoś zachorował i tak jak powiedziałem choroba nikogo nie 

oszczędzała, tutaj trzeba wspomnieć naszego znajomego, przyjaciela, Kierownika Marka 

Kołodziejskiego, który niestety nie udało mu się, a który z nami tworzył ten budżet i go 

realizował do grudnia. Ja osobiście też to przeżywałem, ponieważ w grudniu sam zostałem 

złożony do łóżka i nawet nie mogłem wziąć udziału w uroczystościach pogrzebowych pana 

Kierownika, także ten cały rok był ciężki z dwóch przyczyn. 

Jedno to jest niezaprzeczalnie okres pandemii. Dwa zmiana, konieczność zmiany organizacji 

wykonania  zamierzeń, planów, niemniej jednak trzeba było funkcjonować. Dlatego tutaj 

wszyscy musieliśmy się w jakimś stopniu przestawić na inny styl pracy, inny styl działania, 

aczkolwiek gmina musiała pracować, wszystkie zadania musiały być realizowane, nikt się nie 

uchylał od odpowiedzialności, każdy przychodził, jak tylko mógł do pracy, także praca 

administracyjna jest dla ludzi i staraliśmy się to wykonać. 

My też jako Radni wiemy, że niektórzy, były niektóre głosy  mówiące o utrudnieniach, 

niemniej jednak musieliśmy spełnić pewne standardy i to były konieczne rzeczy i od tego nie 

było wyjścia po prostu, jeśli ktoś nie jest zadowolony, to przepraszamy, ale z drugiej strony 

prosimy o zrozumienie, że musieliśmy się przystosować do nowych warunków. 

Tutaj nasi przedmówcy mówili też o sytuacji finansowej naszej gminy. Już któryś raz z rzędu 

mówimy o tym głośno i głośno będziemy mówić, ponieważ porównywanie nas do innych 

gmin ma swoje uzasadnienie i to jest bardzo dobre, ale z drugiej strony musimy wszystkim 

pokazywać, przez jaki pryzmat można nas porównywać, ponieważ  3 150 000 uzyskiwanych 

z podatku corocznie nie daje nam takiej możliwości jak innym gminom, gdzie funkcjonują 

zakłady pracy i inne wielkopowierzchniowe magazyny, sklepy, gdzie u nas jest tylko kilka 

sklepów i sami rolnicy. Po prostu my musimy też dbać o naszych rolników i z tego tytułu to 

już pani Skarbnik wspomniała, dokonujemy różnych ulg, tak jak zwolnienie z podatku od 

budynków, obniżenie podatku rolnego, zniesienie górnej granicy wody do złotówki, tak, to są 

wszystko sprawy pomocowe, gdzie ostatecznie doprowadzają do zaniżenia dochodów 

budżetu, a to z kolei do zmniejszenia możliwości inwestowania. 

Tak jak wcześniej powiedziałem, pan Wójt też był ciężko doświadczony nawet w czasie 

choroby tutaj bez przerwy wydzwaniał, monitorował, dbał o rozwój i tutaj funkcjonowanie 

naszej gminy, co też nie jest łatwe, bo tu trzeba się martwić o siebie i o funkcjonowanie 

naszej gminy. Ja to, jak i wiele innych osób z naszej gminy doświadczyliśmy na własnej 

skórze  

i wiemy, że taka praca niby z boku, jakby ktoś powiedział, że co tam pójdą do pracy, napiją 

się kawy to nie na tym polega, drodzy państwo, tu trzeba funkcjonować dla ludzi ze 

świadomością, że będziemy oceniani przez ludzi. Jesteśmy świadomi, że nie każdy może 

doceni to, ale każdy przychodzi z takim przekonaniem i uważam, że każdy pracuje właśnie w 

ten sposób.  
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Następną taką dziedziną bardzo ciężką, gdzie zauważyliśmy, to było szkolnictwo.No wszyscy 

zdawaliśmy sobie, że nagłe przestawienie się na pracę zdalną, to dla dyrekcji szkół było 

poważnym obciążeniem logistycznym, jak i wyzwaniem merytorycznym, jeśli chodzi  

o uczniów. Doceniamy pracę szkół i z tego miejsca też chcieliśmy złożyć takie symboliczne 

podziękowania na ręce tutaj obecnie naszej pani dyrektor.  

Przy pracy i planowaniu Rady Gminy może nas powstrzymać tak, może powiem trochę 

filozoficznie tylko 2 osoby. Jedną osobą to jest pani Skarbnik, gdzie nam powie, że nie ma 

pieniędzy, a drugą osobą, która może nas powstrzymać, to jest zespół Prawników, którzy 

powiedzą, że to nie jest zgodne i nie jest w stanie do wykonania, panu Wójtowi i Radzie 

Gminy nie brakuje pomysłów do realizacji zadań, ale musimy się poruszać w pewnych 

ramach prawnych i finansowych i tak już wcześniej powiedziałem, nasza gmina jest typowo 

rolnicza  

i musimy brać siły na zamiary. Jak to pani Skarbnik przedstawiła, jesteśmy na bardzo dobrej 

pozycji, jeśli chodzi o płynność finansową, wyznajemy filozofię, że do każdej złotówki 

dołożonej ściągamy złotówkę zewnętrzną, co nie jest tajemnicą, że pan Wójt jako już można 

powiedzieć doświadczony fachowiec umie to perfekcyjnie i taka jest filozofia, ponieważ  

w 100% inwestycja naszych finansów doprowadziłoby w krótkim czasie do, że tak powiem 

zatkania się  naszych finansów. Co roku dofinansujemy budowę dróg, tutaj kolega ostatnio 

powiedział, dwa piękne boiska powstały. 

Naprawdę staramy się tutaj, trzeba też zauważyć czujność naszego Referatu Technicznego, 

obecnie na czele z Panem Grąkowskim Sylwestrem, gdzie wyłapuje te wszystkie możliwości  

i my to planujemy, a Referat Techniczny musi to wykonać, także panie Wójcie, dziękujemy 

za rozważne decyzje, pozyskiwanie funduszy zewnętrznych, pomysły i gratulujemy takiego 

zespołu. Dziękuję tutaj panu Wójtowi za miniony rok, dziękuję pani Skarbnik za 

przedstawianie, przynajmniej tak jak wcześniej powiedziałem, my nie jesteśmy biegłymi 

rewidentami, a pani Skarbnik zawsze z tyłu takie krótkie uzasadnienie pisze, gdzie 100% laik 

może zrozumieć o co chodzi i w którym kierunku dany dział idzie, ponieważ same cyferki nie 

oddają tego po prostu, to trzeba zrozumieć. 

Dziękuję pani Sekretarz za logistyczne rozstrzygnięcia, jeśli chodzi o działanie w ogóle 

całego Urzędu. 

Dziękuję pani Ani, która cały czas ze mną jest w kontakcie, jeśli chodzi o działanie Rady i 

bez porozumienia między nami, nawet po godzinach pracy, byłoby utrudnione. Pani Ania jest 

bardzo osobą skrupulatną, także w imieniu Rady dziękuję pani za miniony rok. 

Dziękuję pani Kierownik Centrum Usług Wspólnych i pani Kierownik GOPS-u. Jak już tutaj 

przedmówcy powiedzieli, 70, ponad 70% pieniędzy jest znaczonych, czyli te pieniądze de 

facto są, ale one są na cele znaczone i no nie jest tajemnicą, że najwięcej pieniędzy 

przeznaczonych jest na pomoc społeczną i na szkolnictwo. Z tego  co tutaj Państwo 

słyszeliście, średnio, tak uśredniając możemy gdzieś w 20% się poruszać, jeśli chodzi o nasze 

zamierzenia i to jest jedynym ograniczeniem, które nam czasami uniemożliwia realizację. 

Niemniej jednak, szukamy różnych sposobów, aby z tego wybrnąć. 

Także panie Wójcie, jeszcze raz życzę zdrowia, pomysłów i jest 2021 rok. Planujemy, 

wykonujemy wszystko tutaj zostanie na tej gminie, żadne z nas nie weźmie tego z domu, 

wszystko co zrobimy, zostaje na tej gminie. 

W związku z powyższym, proszę o zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz udzielenie absolutorium Panu Wójtowi. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

 

Głosowano w sprawie: 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Waśniów za 2020r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak, 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Piotr Kwaśniak, Danuta Serwicka 

 

Z uwagi na to, że 1 Radny w czasie punktu ostatniego wyszedł, więc teraz kworum jest 11 i 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 11 głosów za. 

 

To, że Radny wyszedł, jest zaprotokołowane w protokole. 

 

Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Waśniów 

 

Wydaje mi się, że już zostało wszystko tutaj powiedziane. 

Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciał zabrać głos? Przystępujemy zatem do głosowania. 

Panie Wójcie, odbywa się właśnie głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Waśniów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak, 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Piotr Kwaśniak, Danuta Serwicka 

  

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Z tego miejsca chciałem ogłosić, że absolutorium 

Wójta zostało przyjęte jednogłośnie, 11 głosów za. W imieniu Rady gratuluję. Domniemuję, 

że Pani Sekretarz chciała zabrać głos. Proszę bardzo. 

Sekretarz Joanna Zajączkowska: Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, udzielenie przez Radę Gminy absolutorium dla Pana Wójta jest wielkim 

uznaniem i akceptacją dla Pana Wójta, wykonania budżetu za miniony rok. Potwierdza to, że 

zgodnie z prawem, z możliwościami ekonomicznymi Pan Wójt ten budżet wykonywał. Panie 

Wójcie, jesteśmy tu wszyscy właśnie Kierownicy i Urzędu, i podległych jednostek. To 

dlatego, że tak jak wspominaliście wszyscy Państwo, Urząd to nie tylko pracownicy właśnie 

Urzędu tego budynku, to Kierownicy, pracownicy wszystkich jednostek, na czele których stoi 

właśnie Pan Wójt. I tak w przenośni Pan Wójt swoją głowę nadstawia za działania wszystkich 
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jednostek i pracę wszystkich pracowników. Panie Wójcie, dziękujemy za te już lata pracy za 

to, że w tak rzetelny, sumienny i oddany sposób przyczynia się Pan do rozwoju naszej gminy. 

Codziennie poczynia Pan starania, skąd pozyskać środki, jakie wykonać inwestycje i czuwa 

Pan nad tym, aby to było wszystko zgodne z prawem. 

Dziękujemy i ufamy, że to, co Pan dla nas robi, dla wszystkich mieszkańców gminy, będzie 

się odzwierciedlało w następnych latach i znajdzie aprobatę, i społeczne zaufanie dla Pana 

dlatego, że inwestycje, które zostały wykonane, które są realizowane służą i będą służyć 

kolejnym pokoleniom mieszkańcom naszej gminy. Także bardzo dziękujemy, życzymy 

zdrowia, wytrwałości i dalszej tak dobrej pracy i współpracy między nami wszystkimi, 

dziękujemy bardzo. 

 Szanowni Państwo, ja jeszcze chciałam w imieniu wszystkich Kierowników i pracowników 

podziękować za te ciepłe słowa od wszystkich Radnych pod kierunkiem naszych tutaj 

pracowników. 

Jest to bardzo miłe i bardzo przyjemnie słucha się takich słów, aczkolwiek pamiętajmy, że to 

nie jest tylko nasza zasługa.  To jaką mamy Radę i to jak nam się współpracuje, to jest też 

wasza praca, wasza merytoryczna praca i trzeba powiedzieć praca na wysokim poziomie i z 

kulturą. 

Nie widzimy kłótni, sporów na sesjach, ale wiemy, że praca w Komisjach jest bardzo 

merytoryczna i skutecznie podejmujecie potem uchwały na sesji. Za co wam bardzo 

dziękujemy. 

Dyrektor Barbara Poreckowska: Panie Wójcie, Szanowna Rado, drodzy państwo, w imieniu 

własnym i dyrektorów szkół chciałam pogratulować panu Wójtowi uzyskanego absolutorium, 

co jest niezwykle ważne, gdyż uzyskał państwa aprobatę i zrozumienie za swoją długoletnią 

pracę, a szczególnie za pracę za tamten rok. Ten rok był niezwykle trudny dla nas wszystkich, 

tak jak tu wiele padło słów na temat pracy każdego z nas. Także dziękujemy jeszcze raz za 

zaufanie, za współpracę. Współpraca nasza długoletnia układa się dobrze i mam nadzieję, że  

z wszystkimi z Państwa będzie w dalszym ciągu kontynuowana, bo zarządzanie publicznym 

groszem to niezwykle odpowiedzialna rzecz. Także jeszcze raz gratuluję w imieniu nas 

wszystkich, wszystkich dyrektorów, bo jest to niezwykle ważne w dzisiejszym czasie, kiedy 

widzimy, jak grosz publiczny jest trwoniony. Także realizowanie z dokładnością co do 

grosza, rozliczanie się z tego grosza publicznego, które tu Państwo uzyskujecie, jest 

niezwykle ważne i w naszej edukacji dla naszych przyszłych pokoleń, żeby widziały i 

wiedziały jak należy to czynić, bo poprzez przykład nasze dzieci najlepiej się uczą, także 

dziękujemy wam Szanowni państwo za to, że tak wspaniale rozwija się nasza gmina za to, że 

tak wspaniale działają nasze szkoły i nasze dzieci pracują w tak wspaniałych warunkach. W 

tamtym tygodniu była Pani  

z Kielc, która robi badania przesiewowe słuchu dzieci. Patrząc na warunki naszej szkoły, 

stwierdziła, że niejedna kielecka szkoła może nam pozazdrościć takich warunków, w których 

uczą się, pracują nasze pociechy. Także bardzo, bardzo serdecznie za to wszystko dziękuję, 

bo ja chyba jestem jeszcze jedną z najstarszych nauczycielek, które pamiętają te warunki, 

kiedy zaczynaliśmy pracę na terenie gminy Waśniów, a przeszłam przez 4 szkoły i wszędzie 

mniej więcej te warunki były trudne i mam skalę porównawczą, jak to wygląda dzisiaj. Także 

jest to zasługa wszystkich państwa. Wszystkich pracowników Urzędu Gminy, pana panie 

Wójcie, pani Skarbnik. 

Wszystkich państwa, bo razem współpracujemy, także bardzo, bardzo serdecznie dziękuję za 

to, że no przyszło mi pracować w takich wspaniałych warunkach i mogę się tym chwalić 

naokoło. Dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Krzysztof Gajewski: Pozwólcie, że może ja dopowiem dwa zdania, jeżeli 

pozwolicie. Kochani, pierwsza rzecz że… Te łzy to są chwile wzruszenia, bo za każdym 

razem przy absolutorium mam taką właśnie refleksję nad tym, co człowiek jest w stanie 
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zrobić, co zrealizować. Jest to trudne, tak jak było powiedziane, przeżywam to nie robię tego 

bo same mi łzy płyną. Pewnie nie chciałbym być płaczkiem, źle zrozumianym, ale jest to 

rzeczywiście trudne zadanie, słuchajcie upilnować, utrzymać ten budżet, zrealizować, 

wykonać, zabiegać  

o środki. Słuchajcie, to jest wyzwanie.  

Dlaczego te słowa wzruszenia? Bo powiem, że każdy element planu, on niesie za sobą jakieś 

ryzyko, jakieś nieprzewidziane rzeczy, które człowiek nie do końca wie, czy mu się uda. Czy 

te środki będzie miał pozyskane, czy one będą w takich wielkościach.  Te kwoty, budżet, 

środki, liczby mówią za siebie, natomiast trzeba przyznać, że słuchajcie, jest duża 

determinacja, jeżeli się ma taki zespół, ludzi, którzy wiedzą czego chcą, wiedzą jak to 

wszystko poukładać, jest to rzeczywiście o wiele łatwiej, ale to co powiedziała pani Sekretarz, 

pani Skarbnik w swoich wypowiedziach, pani Dyrektor Poręczkowską, wszyscy 

przedmówcy. To samo się nie zrobiło. 

I pewnie słuchajcie, by nie powstało, gdyby nie determinacja wielu osób. Ludzi, którzy też 

nas wspierają z zewnątrz, którzy widzieli, że na tej drodze są ludzie, którzy chcą wspierać  

i pomagać. To jest ważne, bo ja mówię sam, nigdy bym tego wszystkiego nie poukładał  

i dlatego jest to niezmiernie ważne to co pan Przewodniczący powiedział. i każdy ma swoją 

cegiełkę w tym wszystkim, bez wyjątku, gdzie jest i na którym miejscu, bo tak jak 

powiedziałem. Sam człowiek w tym niewiele by zdziałał. Niewiele by zrobił, więc to 

wsparcie i w Radzie, w Komisjach czasami się wydaje, że powtarzamy to gdzieś z roku na 

rok, ale ja mówię, że każdy rok dla mnie jest zupełnie inny. Patrzę to z perspektywy czasu. 

Patrzę  

z perspektywy to, co przed nami, co można zrobić, gdzie można być, żeby ta gmina w sposób 

szczególny nie dostała to, co się należy, ale jeszcze coś więcej, bo my jesteśmy gminą, która 

nadrabiała duże zaległości w szkołach, w oświacie, w wodzie, w drogach. Nie było dziedziny, 

którą byśmy nie musieli, proszę państwa, gonić albo nawiązywać do tych, którzy już mieli to 

zrobione. 

I to jest wyzwanie, które myślę, że wyznacznikiem jest takim, żeby zaplanować sobie, jak 

mówię poprzeczkę wyżej niż można przeskoczyć, bo wtedy te założenia, nawet jak się nie 

uda zrealizować, to 90% tego będzie zrobione, więc myślę że tutaj z podziękowaniem dla 

wszystkich, dla Państwa Radnych, dla wszystkich kierowników, pracowników, wszystkich 

bez wyjątku, bo mówię naprawdę szczerze to mówię, ja to przeżywam, bo każda gdzieś rzecz, 

która się nie udaje, to jest moją osobistą porażką. I oby ich nie było wcale, ale są takie drobne 

rzeczy, które gdzieś człowieka tam nurtują, gdzieś zostawiają go gdzieś tam w takich 

rozważaniach, że człowiek sam dochodzi do pewnych, niestety, ale do pewnych stwierdzeń.  I 

to trzeba czasu  

i trzeba pełnej determinacji. 

Przepraszam za wzruszenie, ale ja mówię, że rzeczywiście. Cieszę się z jednej strony, ale 

przez łzy muszę wam powiedzieć, ale dziękuję bardzo za te słowa, dziękuję za absolutorium i 

myślę, że nie muszę was zapewnić, że będziemy robić wszystko, aby to co jest zaplanowane i 

więcej, będziemy robić dla dobra naszych mieszkańców, naszej gminy. Dziękuję bardzo. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Dużo było powiedziane na dzisiejszej sesji, ale to 

było  podsumowanie całego roku. Ja teraz chciałem przeprosić ewentualnie osoby, które by 

chciały uczestniczyć na sesji, ale proszę zrozumieć, że obowiązują nas reżimy sanitarne i my 

musimy się poruszać w reżimie podstawowym, czyli metraż na osobę i po prostu nasza sala 

nie spełnia zawyżonych jakichś zbytnio metraży. 

W tej sprawie do mnie Pan Wojewoda napisał dwa pisma, aby przestrzegać zasad reżimu. 

Niemniej jednak, nie zwalnia mnie to z tego, aby sesje były ogólnie dostępne na żywo i to jest 

właśnie takie też logistyczne wyzwanie. Dlatego z tego miejsca proszę wszystkich 

Kierowników tu obecnych i nieobecnych, podziękować wszystkim pracownikom za cały rok 
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ciężkiej pracy i z tego miejsca osobiście wszystkim, każdemu z osobna dziękuję. Każdy się 

do tego przyłączył i tak jak powiedziałem, praca w administracji jest pracą zespołową. 

Oczywiście ktoś musi nad tym czuwać tak jak tutaj, w naszym przypadku pan Wójt. 

Tutaj pani Sekretarz w przedmowie powiedziała, że rada rzeczywiście zgadzam się, że 

sporów publicznych nie ma, bo wychodzimy z takiego założenia, że nie ma co dawać 

pożywki postronnym osobom, ale różnice zdań mamy i to pokazują niektóre głosowania 

pokazują, że jednak każdy swoje zdanie ma i chciałem podziękować wszystkim Radnym za 

swoje podejście, za swoje zdania i szanuję każdy głos, każdego Radnego jako 

Przewodniczący. Wszystkie głosy są ważne, wszystkie są warte wysłuchania i wszystkie są 

warte analizy. 

Dlatego może nam się to udaje, że w porównaniu do innych samorządów, może jesteśmy 

uważani za mało aktywnych, ale tu nie chodzi o to, aby się kłócić na pokaz, ale żeby 

merytorycznie podejmować decyzje, które tylko i wyłącznie jak wcześniej powiedziałem, 

doprowadza je do realizacji zadań, które i tak zostają na tej gminie i nikt tego do domu sobie 

nie zabierze. 

Także, chyba że ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Pan Wójt już trochę nabrał głębokiego 

oddechu. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Panie Przewodniczący, jeśli mogę, ja chciałabym tylko dodać, że 

wszystkie wymagane dokumenty, żeby to było powiedziane na wizji, że są do absolutorium,  

a więc uchwała o sprawozdaniach RIO jest i uchwała RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej. To 

jest uchwała numer 82/2020. 

Przewodniczący Rady Mirosław Chamera: Już może pani Skarbnik przepraszam, bo tak, 17 

marca 2021 roku pan Wójt Krzysztof Gajewski skierował na moje ręce roczne sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Waśniów za 2020  rok celem podjęcia stosownych uchwał. 

Dnia 20 maja, zebrała się Komisja Rewizyjna Rady Gminy w Waśniowie, gdzie podjęła 

uchwałę. 

Ja tą uchwałę 21 maja 2021  roku odesłałem do Regionalnej Izby Obrachunkowej i dotarła do 

mnie uchwała numer 47/2021 łamana przez dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku VII 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 kwietnia 2021 

roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Waśniów za 2020 roku, 

wraz  

z informacją o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 

VII Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w składzie, 

Przewodnicząca Monika Dębowska-Sołtyk, członkowie Iwona Kudła i Pan Wojciech Czerw 

postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022  

rok. 

 Następnie dnia 7 czerwca 2021  roku dotarła do mnie uchwała numer 82/2021 siódmego 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 czerwca 2021  

roku,  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Siódmy skład orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, Przewodnicząca 

Pani Monika Dębowska-Sołtyk, członkowie Iwona Kudła i Pan Wojciech Czerw postanawiają 

zaopiniować pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Waśniów za 2020 rok. 

To są sprawy techniczne, które trzeba podać do wiadomości publicznej i co niniejszym 

czynię. 

 

Ad. 19. Sprawy różne. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 
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Ad. 20. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący podziękował za przybycie i cały rok pracy i zamknął dwudzieste 

dziewiąte posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o godzinie 12:40. 
 

Przygotowała:  Przewodniczył: 

Anna Dudek  Mirosław Chamera 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


